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ROMÂNIA 
JUDEŢUL HUNEDOARA 
MUNICIPIUL HUNEDOARA 
CONSILIUL LOCAL 
 
 
 

PROCES – VERBAL  
încheiat cu ocazia şedin ţei ordinare  a Consiliului Local al Municipiului Hu nedoara din  data 

de 31.10.2012 
 

 
Conducerea şedinţei este exercitată de dna Fărcaş Bianca Magdalena care a fost 

alasă preşedinte de şedinţă prin Hotărârea Consiliului Local al Municipiului Hunedoara nr.215/2012 
adoptată prin votul deschis al majorităţii consilierilor locali în funcţie. Durata mandatului 
preşedintelui de şedinţă este de 2 luni. 

 
Dna Fărcaş Bianca : 
Se dă citire rugăciunii „Tat ăl nostru”.  

 
“Domnilor consilieri, stimaţi invitaţi, 
 Declar deschisă şedinţa de astăzi a Consiliului local al municipiului Hunedoara, 

anunţându-vă că din totalul de 20 consilieri şi-au înregistrat prezenţa până la această oră un număr 
de 18 consilieri. Lipseşte dl. consilier Leu Mihai şi Aldea Ana Maria. 

Vă informez că la şedinţa de astăzi participă de drept:  dl. primar Arion Viorel, şi dl. 
secretar Aurel Raţă-Bugnariu. 

 
Ca invitaţi participă directori, şefi de servicii şi birouri din cadrul Primăriei Municipiului 

Hunedoara, precum şi presa locală. 
În continuare se dă cuvântul d-nului secretar Aurel Raţă-Bugnariu pentru a prezenta 

stadiul legalităţii hotărârilor adoptate în şedinţele din data de 27.09.2012, 03.10.2012 şi 
22.10.2012.” 
 

Dl.  secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu:  
 „Instituţia Prefectului judeţului Hunedoara, nu a avut obiecţii, până la data prezentei 

şedinţe, cu privire la legalitatea hotărârilor adoptate în şedinţele Consiliului Local din data de  
27.09.2012, 03.10.2012 şi 22.10.2012. A avut însă obiecţii, comunicate telefonic la unele hotărâri. 
Hotărârea nr. 208/2012 privind aprobarea  reglementărilor pentru realizarea  unor intervenţii ce se 
execută la faţadele blocurilor de locuit din municipiul Hunedoara, pe care am pus-o pe site-ul 
Primăriei, obiecţii la nerespectarea prevederilor Legii nr.52, va reintra în luna noiembrie în discuţie. 

 
Procesele verbale ale şedinţelor  anterioare, din data de 27.09.2012, 03.10.2012 şi 

22.10.2012, au fost semnate de către secretar precum şi de către preşedintele şedinţei anterioare, 
se supun aprobării Consiliului local.” 

 
Procesele verbale se aprobă în unanimitate.” 
 
Preşedintele de şedin ţă: 
„Dau cuvântul domnului primar pentru a prezenta ordinea de zi.” 
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Dl. primar Viorel Arion : 
„Pe lângă proiectele de pe ordinea de zi primită, propun suplimentarea acesteia, prin 

introducerea după punctul 18, a următoarelor proiecte de hotărâri:  
  

1. Proiect de hotărâre privind aprobarea închirierii spaţiului cu destinaţie de sediu, situat în 
Municipiul Hunedoara, B-dul Libertăţii, nr. 2, bl. 9, parter, înscris în CF nr. 833 Hunedoara, în 
suprafaţă de 69,99 mp, în favoarea Partidului Democrat –Liberal, Biroul Permanent Hunedoara. 
                                                                                         
2. Proiect de hotărâre privind aprobarea închirierii spaţiului cu destinaţie de sediu, situat în 
Municipiul Hunedoara, str. C. Brâncuşi, Bloc X2, et. 3, cam. 56, înscris în CF nr. 60997 Hunedoara, 
provenită din conversia pe hârtie a CF nr. 6026, în suprafaţă de 72 mp, în favoarea Partidului  
Naţional Liberal, Organizaţia Municipală Hunedoara. 

 
 
Preşedintele de şedin ţă: 
 „Ordinea de zi se va renumerota în mod corespunzător.  
 
După punctul 18 se va lua o pauză de 20 de minute pentru studierea materialelor şi 

întocmirea avizelor.” 
Supun la vot ordinea de zi suplimentată.” 
 
Ordinea de zi se aprobă în unanimitate. 
 
Preşedintele de şedin ţă: 
„Cunoscându-se şi aprobându-se ordinea de zi, rog pe domnii consilieri care au un 

interes patrimonial, fie personal, fie prin soţ, soţie, afin sau rude până la gradul IV inclusiv, în 
problemele supuse dezbaterilor Consiliului local, să anunţe înainte de a intra în dezbaterea ordinii 
de zi, pentru a se consemna în procesul verbal. 

Vă aducem la cunoştinţă faptul că hotărârile adoptate de Consiliul local cu încălcarea 
dispoziţiilor art.46 alin.(1) din Legea administraţiei publice locale nr.215/2001, republicată, cu 
modificările şi completările ulterioare, sunt nule de drept.” 

De asemenea vă aducem la cunoştinţă faptul că potrivit art.77 din Legea nr. 393/2004 
privind Statutul aleşilor locali,  „(1) … consilierii locali nu pot lua parte la deliberarea şi adoptarea de 
hotărâri dacă au un interes personal în problema supusă dezbaterii.  
                   (2) În situaţiile prevăzute la alin. (1), consilierii locali (…) sunt obligaţi să anunţe, la 
începutul dezbaterilor, interesul personal pe care îl au în problema respectivă.”  

 Potrivit prevederilor art.81 din legea sus menţionată, ”Hotărârile adoptate cu 
nerespectarea dispoziţiilor art. 77 sunt nule de drept ....” 
 

La punctul 1 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adopt ă cu votul majorit ăţii 
consilierilor prezen ţi). Proiect de hotărâre prin care se ia act de încetarea mandatului de 
consilier local a domnului  Dan Nicolae Robert înainte de expirarea duratei normale a 
acestuia, precum şi validarea mandatului de consilier în Consiliul Local al Municipiului 
Hunedoara, a  domnului Costa Mircea-Claudiu.    
               -    d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 

- d-lui Rusu Constantin care prezintă raportul comisiei juridice - aviz favorabil. 
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Se dă cuvântul doamnei consilier local Fărcaş Bianca Magdalena – Preşedintele 
Comisiei de validare pentru a prezenta raportul acestei comisii.  

Dna Fărcaş Bianca:  

„Astăzi, 31.10.2012,  comisia de validare aleasă de Consiliul Local al  Municipiului 
Hunedoara, prin Hotărârea nr.120/2012, în şedinţa de constituire din data de 28.06.2012, a 
examinat, în conformitate cu prevederile art. 31 din Legea administraţiei publice locale nr. 215/2001, 
republicată, cu modificările şi completările ulterioare, legalitatea alegerii consilierilor.  

Comisia constată că au fost respectate dispoziţiile legale şi că nu sunt încălcate 
condiţiile de eligibilitate iar alegerea consilierului nu s-a făcut prin fraudă electorală constatată în 
condiţiile Legii privind alegerea autorităţilor administraţiei publice locale. 

           Astfel, comisia de validare examinând legalitatea alegerii consilierului, propune 
validarea mandatului  de consilier în Consiliul Local al municipiului Hunedoara a domnului Costa 
Mircea Claudiu, declarat ca supleant pe lista Uniunii Social Liberale. 
 

Întrucât nu sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea pe articole şi a hotărârii pe 
ansamblu. 

Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate.  
Art. 1-2  se aprobă în unanimitate. 
Hotărârea nr.223/2012 se aprob ă se aprob ă în unanimitate . 
 
Potrivit prevederilor art. 32 din Legea administraţiei publice locale nr. 215/2001, 

republicată, cu completările şi modificările ulterioare, consilierul a cărui mandat a fost validat, 
depune în faţa consiliului local, jurământul prevăzut de lege. 

Se dă cuvântul d-lui Costa Mircea Claudiu pentru a da citire textului jurământului, după 
care semnează textul jurământului în două exemplare. 

Având în vedere cele prezentate mai sus, dl. Costa Mircea Claudiu intră în 
deplinătatea atribuţiilor sale de membru în Consiliul local al municipiului Hunedoara. 

 Astfel numărul Consilierilor Locali în funcţie ai Municipiului Hunedoara este de 21. 
Numărul consilierilor locali prezenţi la şedinţă este de 19. 
 

La punctul 2 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adopt ă cu votul majorit ăţii 
consilierilor prezen ţi). Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului Local al 
Municipiului Hunedoara nr.125/2012 privind organizarea comisiilor de specialitate. 

            -    d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 
- d-lui Rusu Constantin care prezintă raportul comisiei juridice- aviz favorabil. 

 
Întrucât nu sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea pe articole şi a hotărârii pe 

ansamblu. 
Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate.  
Art. 1-3  se aprobă în unanimitate. 
Hotărârea nr.224/2012 se aprob ă se aprob ă în unanimitate . 

 
La punctul 3 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adopt ă cu votul majorit ăţii 

consilierilor prezen ţi). Proiect de hotărâre pentru modificarea anexei la Hotărârea Consiliului Local 
nr.131/2012 privind  repartizarea  pe zone a consilierilor locali în vederea îndeplinirii  
responsabilităţilor ce le revin potrivit prevederilor legale în vigoare. 
                -   d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 

- d-lui Rusu Constantin care prezintă raportul comisiei juridice- aviz favorabil. 
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Întrucât nu sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea pe articole şi a hotărârii pe 
ansamblu. 

Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate.  
Art. 1-2  se aprobă în unanimitate. 
Hotărârea nr.225/2012 se aprob ă se aprob ă în unanimitate . 
 
La punctul 4 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adopt ă cu votul majorit ăţii 

consilierilor prezen ţi). Proiect de hotărâre privind reorganizarea Comitetului de înfrăţire şi a 
comisiilor pentru oraşele înfrăţite. 
               -    d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 

- d-lui Rusu Constantin care prezintă raportul comisiei juridice- aviz favorabil. 
 

Întrucât nu sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea pe articole şi a hotărârii pe 
ansamblu. 

Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate.  
Art. 1-4  se aprobă în unanimitate. 
Hotărârea nr.226/2012 se aprob ă se aprob ă în unanimitate . 

La punctul 5 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adopt ă cu votul majorit ăţii 
consilierilor în func ţie). Proiect de hotărâre privind aprobarea rectificării bugetului local al 
municipiului Hunedoara, pe anul 2012. 
                 -    d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 

- d-nei Noghiţă Luminiţa Marinela care prezintă raportul comisiei de buget- aviz 
favorabil 

- d-lui Rusu Constantin care prezintă raportul comisiei juridice- aviz favorabil 
- d-lui Magaon Jane care prezintă raportul comisiei de urbanism- aviz favorabil 
- d-lui Muzsic Robert care prezintă raportul comisiei de comerţ- aviz favorabil 
- dna Radu Carolina care prezintă raportul comisiei pentru cultură - aviz favorabil. 

 
În continuare se dă cuvântul dl. consilieri. 

 
Dna Ghenea Silvia:  
„Propun un amendament. O rectificare pozitivă la reabilitare stradală, şi negativă la 

mai multe poziţii, dintre care: reparaţii exterioare şi interioare clădire primărie, execuţiei rampe 
pentru persoane cu dizabilităţi, reparaţii la diverse obiective, reparaţii protecţie civilă şi altele. La 
lista de investiţii.” 

 
Dl. secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu:  
„La lista de investiţii. Hotărârea şi anexele se modifică în mod corespunzător.” 

 
Dl. Muzsic Robert:  
„Eu am obiecţie asupra materialelor de şedinţă şi mai ales la acest punct, deoarece în 

materiale nu sunt semnate de cel care le-a întocmit, ceea ce doresc să fie specificat în procesul 
verbal, nefiind semnate înseamnă că nu sunt asumate şi al doilea lucru aş dori tot o mai mare 
atenţie, pentru că au fost scăpări legate de preşedintele de şedinţă, a fost trecut în loc de dna. 
Fărcaş, a fost trecut dl. Cazan.” 

 
Dl. secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu:  
„În ce sens semnate de cel care le-a întocmit?” 
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Dl. Muzsic Robert:  
„La nota de fundamentare, nu erau semnate de cel care le-a întocmit…noi în cadrul 

şedinţei, când ne-am întrunit, am găsit nişte neconcordanţe, nu are rost să le spunem acum pe 
toate…” 

 
Dl. secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu:  
„Şi la punctul la care vă referiţi….” 
 
Dl. Muzsic Robert:  
„….este punctul nr.8.” 
 
Dl. secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu:  
„În momentul când s-a făcut şi s-a pus pe site, preşedinte de şedinţă era dl. Cazan, 30 

de zile au trecut, dânsul nu mai este preşedinte de şedinţă…” 
 
Dl. Muzsic Robert:  
„….hotărârea când se adoptă este cu dna Fărcaş.” 
 
Dl. secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu:  
„…este cu dna Fărcaş, dar când se pune pe site se pune cu preşedintele în funcţie.” 
 
Dl. Muzsic Robert:  
„ Am înţeles.” 
 
Dl. Artean Mircea:  
„Referitor la amendamentul propus, aş dori să întreb dacă s-a analizat în cadrul 

executivului, departamentul de specialitate şi dacă lucrurile sunt în regulă. În principiu nu am 
absolut nimic împotrivă, dacă se consideră că este oportun, doar dacă se ştie părerea 
departamentelor care sunt afectate.” 

 
Dna Director economic Giurgiu Valentina:  
„Analiza s-a făcut împreună cu biroul Investiţii şi este totul în regulă.” 

 
Se supune la vot amendamentul dnei consilier Ghenea Silvia, care se aprobă în 

unanimitate. 
 

Întrucât nu mai sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea pe articole şi a hotărârii pe 
ansamblu. 

Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate. 
Art.1-5 se aprobă în unanimitate. 
Hotărârea nr.227/2012 se aprob ă în unanimitate. 

 
La punctul 6 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adopt ă cu votul majorit ăţii 

consilierilor în func ţie). Proiect de hotărâre pentru aprobarea rectificării bugetului centralizat al 
instituţiilor publice şi activităţilor finanţate integral sau parţial din venituri proprii al municipiului 
Hunedoara, pe anul 2012. 

                -    d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 
- d-nei Noghiţă Luminiţa Marinela care prezintă raportul comisiei de buget- aviz 

favorabil. 
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- d-lui Rusu Constantin care prezintă raportul comisiei juridice- aviz favorabil- aviz 
favorabil. 

- d-lui Magaon Jane care prezintă raportul comisiei de urbanism- aviz favorabil. 
- d-lui Muzsic Robert care prezintă raportul comisiei de comerţ- aviz favorabil. 
- dna Radu Carolina care prezintă raportul comisiei pentru cultură- aviz favorabil. 

 
Întrucât nu sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea pe articole şi a hotărârii pe 

ansamblu. 
Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate. 
Art.1-7 se aprobă în unanimitate. 
Hotărârea nr.228/2012 se aprob ă în unanimitate. 

 
La punctul 7 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adopt ă cu votul majorit ăţii 

consilierilor prezen ţi). Proiect de hotărâre privind aprobarea structurii organizatorice – 
organigrama si a statului de funcţii pentru aparatul de specialitate al Primarului municipiului 
Hunedoara si pentru Serviciile Publice subordonate Consiliului Local al Municipiului Hunedoara. 

              -   d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 
- d-nei Noghiţă Luminiţa Marinela care prezintă raportul comisiei de buget- aviz 

favorabil 
- d-lui Rusu Constantin care prezintă raportul comisiei juridice- aviz favorabil 
- d-lui Magaon Jane care prezintă raportul comisiei de urbanism- aviz favorabil 
- d-lui Muzsic Robert care prezintă raportul comisiei de comerţ- aviz favorabil 
- dna Radu Carolina care prezintă raportul comisiei pentru cultură- aviz favorabil 

 
În continuare se dă cuvântul domnilor consilieri consilieri. 

 
Dna Takacs Aranka:  

  „În baza cărei legi se modifică posturile din îngrijitor în administrator? Se propune 
modificarea unor posturi din asistent social în psiholog, nu trebuie să aibă studii, ca să devină 
cineva într-o gradaţie mai mare, ……se schimbă oameni de la poliţie în birouri, deci care este 
cadrul legal? Sunt convinsă că este nevoie de aceste posturi, dar care este baza legală?” 
 

Dl. secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu:  
„Propunerea de modificare sau de reaprobare a organigramei are la bază în principal 

examenul organizat în vederea promovării în grade profesionale, unde au participat un nr. de 65 de 
colegi şi în statul de funcţii apar pe alte trepte, grade şi beneficiază de o majorare de 4 grade 
superioare. Sunt unele mutări în cadrul aparatului propriu al primarului cu acordul persoanelor 
respective deci mutarea definitivă în unele posturi, şi mutarea temporară, având în vedere nevoia 
acoperirii deficitului de personal din unele servicii, sectoare, care mutare temporară se poate face 
până la 6 luni, se face fără acordul persoanei în cauză.” 
 

Dna Takacs Aranka:  
 „Dar ştiţi ce nu înţeleg? Asta nu necesită şi majorare de salariu? Oamenii sunt 

promovaţi şi rămân la aceleaşi salarii…” 
 
Dl. secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu:  
„…daţi-mi exemplu…” 
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Dna Takacs Aranka:  
 „…nu cunosc persoana…dar ca să devii psiholog, trebuie să ai studii, facultate, 

masterat şi aşa mai departe…” 
 
Dl. secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu:  
„Au promovat în urma unui examen şi au studii de specialitate şi 3 luni se menţine 

aceeaşi salarizare, de abia după aceea…” 
 
Dna Takacs Aranka:  

 „Chiar o să fiu atentă la acest lucru…. A fost publicată organizarea unui examen în 
septembrie, s-a ocupat posturile, au fost promovaţi şi noi acum aprobăm criteriile de promovare? 
Nu am înţeles.” 

 
Dl. secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu:  
„Vedeţi că sunt criteriile la personalul contractual şi personal de conducere 

contractual, nu la tot personalul. Este aprobarea regulamentului privind procedurile şi criteriile de 
organizare a concursurilor pentru numirea conducătorilor – personal contractual ai serviciilor publice 
de interes local din subordinea consiliului local al municipiului Hunedoara, sunt: Biblioteca, Casa de 
Cultură, Căminul de Persoane Vârstnice, care nu sunt funcţionari publici, sunt personal contractual. 
 

Dl. Magaon Jane:  
„Mă uit la organigramă, şi mă întorc în urmă cu 8 ani de zile, când era dl. Mariş, în 

primărie era în jur de 111 angajaţi. Nu asta este problema, problema este că atunci treaba mergea 
foarte bine, sau cel puţin bine. Aş vrea să aprobăm o organigramă care să funcţioneze. Nu să 
funcţioneze tot mai greu. Am constatat, cu durere, că dl. primar trebuie să semneze tot felul de 
hârtii. Doar când merge femeia de serviciu la WC, nu trebuie să semneze.  

Semnează pe toate hârtiile, şi atunci când îşi mai face treaba. În loc să fie în locurile 
unde sunt probleme în municipiul Hunedoara, şi sunt probleme grave, trebuie să semneze tot felul 
de hârtii. Ce aş vrea, am văzut primărie şi dau exemplu Lupeni, unde se rezolvă problemele într-o 
zi, iar la Hunedoara durează cel puţin 10 sau 15 zile, aceeaşi problemă. Nu asta este….problema 
este să funcţioneze această organigramă şi ce aş ruga, fiecare compartiment şi şef de serviciu să i 
se dea responsabilitate să fie delegate competenţe, şi să ştie fiecare ce are de făcut. Şi în 
momentul în care nu şi-a făcut treaba să fie tras la răspundere. Nu se poate ca pe o comandă să 
semneze 7 oameni în primăria Hunedoara, nu se poate ca pentru un branşament de apă, curent 
sau gaz să stea 2-3 luni de zile avize, nu se poate….deci un certificat de urbanism în primăria 
Hunedoara durează 10-15 zile cu normele care sunt şi nu poate să-l dea mai repede, în Lupeni se 
ia într-o zi, sau până mă duc să beau o cafea, dintr-o parte în alta…… Trebuie să căutăm şi noi, să 
luăm legătura cu primarul de acolo, sau să luăm…să vedem cum funcţionează ei, să funcţionăm şi 
noi, este în interesul persoanelor publice ai municipiului Hunedoara. Mă uitam acum la posturile 
vacante, în prima fază am zis să le blocăm, dar nu se poate, pentru că este vorba de arhitect şef, 
nici  nu vom găsi, pentru că la salariile pe care le are primăria, nu o să stea nimeni…dar să facem 
ca aparatul să funcţioneze. Să găsim soluţii. Primarul, directorul împreună cu şefii de 
compartimente să găsească soluţii ca să funcţioneze primăria. Asta este toată problema.” 
 
 

A sosit în  sal ă doamna consilier Aldea Ana Maria, num ărul consilierilor locali 
prezen ţi la şedin ţă este de 20 în momentul de fa ţă. 
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Dl. primar Viorel Arion:  
„Dl. consilieri, de mai bine de o lună de zile, împreună cu aparatul de specialitate din 

primărie, lucrăm la o organigramă exact în acest sens. Am plecat de la un studiu făcut la 
compartimentul de informare a cetăţenilor, şi care spune că în primele 8 luni ale anului s-au 
înregistrat la acest compartiment 51.173 de sesizări, reclamaţii, cereri, adeverinţe, tot felul de 
documente pe care le solicită cetăţeanul, drept pentru care am plecat de la ideea înfiinţării unui 
birou unic, în sensul în care cetăţeanul să nu mai fie plimbat dintr-un birou în altul ba la agricol, ba 
la urbanism, şi să-şi rezolve problema la centrul acesta, centru de informare pentru cetăţeni, care 
va avea statut de birou unic. De asemenea încă două modificări pe care le vizăm, este crearea 
Direcţiei de Urbanism, pentru că ne impune legea. Legea impune ca la nivelul municipiului să existe 
direcţie de Urbanism şi nu serviciu Urbanism, sau birou, aşa cum avem noi acum. Vom mai face 
câteva modificări, tot pe ideea de a îmbunătăţii relaţia primăriei cu cetăţeanul. Pentru că interesul 
nostru este ca oamenii să plece de aici mulţumiţi şi satisfăcuţi de serviciile care li se prestează. În 
ceea ce priveşte certificatele de urbanism, am reluat şedinţele de avizări, care nu s-au mai făcut în 
ultimii 4 ani de zile, certificatele de urbanism se eliberează ori de câte ori sunt solicitate, mai mult 
decât atât, se dau şi la noi, dl. Magaon, zilnic, dacă este nevoie dl. Bilei este aicea, este noul şef al 
serviciului de Urbanism. În situaţiile în care se impun, se eliberează în aceeaşi zi. Şi nu vream să ne 
oprim aicea, vrem împreună cu dl. viceprimar să îmbunătăţim serviciile. Cifra pe care v-am spus-o 
este într-adevăr o cifră impresionantă şi demonstrează că totuşi primăria are un rol foarte bine 
stabilit în oraş.” 

 
 

Dl. secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu:  
„Dl. consilier, aţi spus că aţi fost la primăria Lupeni…aţi comparat şi salariu unui 

consilier juridic de la noi cu salariul consilierului juridic de la Lupeni?” 
 
Dl. Magaon Jane:  
„Asta nu are nici o legătură….” 
 
Dl. secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu:  
„Ba are şi stimularea personalului…… la noi, primarii de dinainte nu ne-au luat în 

considerare contractul colectiv de muncă, nu s-a aplicat, la ei s-a aplicat şi când a venit actuala 
lege, toate sporurile sau introdus în salarii, şi au salarii mai mari.” 

 
Dl. Magaon Jane:  
„Asta depinde de conducerea respectivă,…..dar nu şefii de compartimente 

tremură….au rămas cu aceeaşi frică de pe timpul lui Hada….” 
 

Datorită discuţiilor aprinse şi a dialogurilor simultane din sală, înregistrarea audio nu 
poate reda cu acurateţe opiniile exprimate de persoanele prezente la şedinţă. 

 
Dl. secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu:  
„…şi stimularea personalului…” 
 
Dl. Magaon Jane:  
„Asta e altă problemă….” 
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Dl. secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu:  
„…da, altă problemă. Un consilier juridic debutant are 700 de lei brut, să nu vă spun cu 

cât se duce acasă…şi să ne întrebăm…. că se duce în instanţă şi ne apără. Am zis de consilier 
juridic, nu de alte persoane….” 

 
Dna Takacs Aranka :      
„Şi ce vină avem noi?”  
 
Dl. secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu:  
„…aveţi şi dvs. vină, pentru că aveţi parlamentari şi aşa mai departe…sau legea 

salarizării unice, care din 2010 …ba la anul, ba la anul….nu se aplică…”     
 

Datorită discuţiilor aprinse şi a dialogurilor simultane din sală, înregistrarea audio nu 
poate reda cu acurateţe opiniile exprimate de persoanele prezente la şedinţă.                                                                                                                                             

 
Întrucât nu mai sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea pe articole şi a hotărârii pe 

ansamblu. 
Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate. 
Art.1-3 se aprobă în unanimitate. 
Hotărârea nr.229/2012 se aprob ă în unanimitate. 

 
La punctul 8 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adopt ă cu votul majorit ăţii 

consilierilor prezen ţi). Proiect de hotărâre pentru aprobarea regulamentului privind procedurile si 
criteriile de organizare a concursurilor pentru numirea conducătorilor - personal contractual ai 
serviciilor publice de interes local din subordinea Consiliului Local al municipiului Hunedoara. 
                -    d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 

- d-nei Noghiţă Luminiţa Marinela care prezintă raportul comisiei de buget- aviz 
favorabil. 

- d-lui Rusu Constantin care prezintă raportul comisiei juridice- aviz favorabil. 
- d-lui Magaon Jane care prezintă raportul comisiei de urbanism- aviz favorabil. 
- d-lui Muzsic Robert care prezintă raportul comisiei de comerţ- aviz favorabil. 
- dna Radu Carolina care prezintă raportul comisiei pentru cultură - aviz favorabil. 

 
Întrucât nu sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea pe articole şi a hotărârii pe 

ansamblu. 
Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate. 
Art.1-3 se aprobă în unanimitate. 
Hotărârea nr.230/2012 se aprob ă în unanimitate. 

 
La punctul 9 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adopt ă cu votul majorit ăţii 

consilierilor în func ţie). Proiect de hotărâre privind acordarea de  înlesniri  la plata impozitului pe 
clădiri şi teren. 
                -   d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 

- d-nei Noghiţă Luminiţa Marinela care prezintă raportul comisiei de buget- aviz 
nefavorabil. 

- d-lui Rusu Constantin care prezintă raportul comisiei juridice- aviz nefavorabil. 
 

Întrucât nu sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea pe articole şi a hotărârii pe 
ansamblu. 
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Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate. 
Art.1-3 se aprobă în unanimitate. 
Hotărârea nr.231/2012 se aprob ă în unanimitate. 

 
La punctul 10 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adopt ă cu votul majorit ăţii 

consilierilor în func ţie). Proiect de hotărâre privind acordarea de  înlesniri  la plata impozitului pe 
clădiri pentru persoanele care au efectuat 15 donări de sânge  consecutive în ultimele 60 de luni. 
                   -    d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 

- d-nei Noghiţă Luminiţa Marinela care prezintă raportul comisiei de buget- aviz 
favorabil 

- d-lui Rusu Constantin care prezintă raportul comisiei juridice- aviz favorabil 
 
Întrucât nu sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea pe articole şi a hotărârii pe 

ansamblu. 
Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate. 
Art.1-5 se aprobă în unanimitate. 
Hotărârea nr.232/2012 se aprob ă în unanimitate. 

 
La punctul 11 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adopt ă cu votul majorit ăţii 

consilierilor prezen ţi). Proiect de hotărâre privind acordarea unui mandat special împuternicitului 
Consiliului Local  al Municipiului Hunedoara în Adunarea Generală a Acţionarilor la S.C. ECO SID 
S.R.L. Hunedoara. 
                -   d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 

- d-nei Noghiţă Luminiţa Marinela care prezintă raportul comisiei de buget- aviz 
favorabil. 

- d-lui Rusu Constantin care prezintă raportul comisiei juridice- aviz favorabil. 
- d-lui Muzsic Robert care prezintă raportul comisiei de comerţ- aviz favorabil. 

 
În continuare se dă cuvântul domnilor consilieri consilieri. 
 
Dl. Rusu Constantin:  
 „Este vorba de oportunitate. Din punct de vedere legal, EcoSid-ul ca S.R.L., 

funcţionează ca şi orice persoană juridică de drept privat. Prin urmare nimic nu ne opreşte să 
completăm obiectul de activitate. Problema se pune, scopul pentru care a fost creat iniţial EcoSid, şi 
anume ecologizarea terenurilor din fosta incintă industrială a combinatului Siderurgic Hunedoara. 
Dacă noi aprobăm completarea obiectului de activitate, ne putem trezi într-o situaţie cel puţin 
ciudată. Este îmbucurător faptul că o să se poată desfăşura activităţi care creează alte activităţi 
care să fie creatoare de venituri. Dar vă pun următoarea problemă, din moment ce în obiectul iniţial 
de activitate avem ecologizarea unde pot fi atrase resurse din fonduri comunitare, din fonduri 
guvernamentale, adică bani publici sau comunitari, ce se întâmplă în situaţia în care aprobăm 
completarea  obiectului de activitate, să dea Dumnezeu să fie bine, să se creeze profit, dar ne 
putem trezi la un moment dat într-o situaţie de confuziune a resurselor atrase cu resursele create. 
Nu putem avea o contabilitate dublă. Avem o simplă contabilitate. Nu putem ţine o evidenţă 
separată a banilor pentru investiţie pentru ecologizare cu banii care sunt creaţi în urma activităţilor 
profitabile şi care sunt din nou în aceeaşi contabilitate. 

Repet, este legal, dar din punctul nostru de vedere nu este foarte oportun. Este 
îmbucurător faptul că se doreşte a se desfăşura activităţi profitabile, dar avem următoarea sugestie: 
de ce nu se creează o altă instituţie de drept privat, un alt S.R.L. cu asociat unic EcoSid. Ar fi soluţia 
cea mai convenabilă. Am avea două entităţi juridice de drept privat. EcoSid-ul care are ca obiect de 
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activitate ecologizarea şi unde putem atrage resurse comunitare sau resurse guvernamentale şi o 
altă entitate de drept privat unde asociat unic ca S.R.L. este EcoSid-ul, care să desfăşoare tot felul 
de activităţi profitabile, ar fi grozav. Dar repet, ne putem trezi în aceea situaţie.” 

 
 Dl. primar Viorel Arion:  

„Primăria Hunedoara mai are o societate, problema e că EcoSid-ul nu are venituri, 
deci la ora actuală nu are venituri, şi atunci e normal, eu le-am cerut să-şi diversifice obiectul de 
activitate, pentru că oamenii aceia trăiesc din ceea ce au în conturi. Dacă există nişte bani în cont 
pot să facă o investiţie, nu-i opreşte nimeni, să investească în ceva. De ce să cumpăr bănci de la o 
firmă din Sebeş şi să nu fie a primăriei.”  
 

Dl. Rusu Constantin:  
 „Ar fi grozav să creăm noi, să fim profitabili, este problema de principiu pentru viitor, 

pentru un viitor apropiat. Aşa cum în Călan s-au atras fonduri foarte mari pentru ecologizare, ştiţi 
foarte bine că sunt milioane de euro atrase, la fel şi noi putem atrage prin activitatea pe care o 
desfăşoară primăria, resurse fie din fonduri comunitare fie din fonduri guvernamentale. Şi vă pun 
problema dacă pentru viitor aceste activităţi vor aduce profit şi vor atrage şi din alte resurse, nu se 
produce o confuziune? Cum mai putem discerne, cum putem separa banii, aşa pun problema, de 
viitor. Nu am spus că nu este oportun să desfăşurăm activităţi comerciale ci vă pun problema juridic 
şi economic până la urmă.” 

 
Dna Ghenea Silvia:  
„Vreau să vă luminez un pic din punct de vedere contabil, afirmaţiile făcute sunt 

complet eronate, dvs. aţi făcut aprecieri din punct de vedere juridic, eu o să fac din punct de vedere 
contabil…” 

 
Dl. Rusu Constantin:  
„…încercaţi să faceţi aprecieri, eu nu am cunoştinţe economice, mai întreb, mă 

sfătuiesc cu compartimentul de specialitate.” 
  

Dna Ghenea Silvia:  
„Eu o să încerc să vă ajut. Din punct de vedere al contabilităţii toate aceste venituri vor 

fi contabilizate absolut separat. Când e vorba  de a atrage fonduri comunitare, fonduri 
guvernamentale, Doamne Dumnezeule ce restricţii sunt şi ce verificări sunt pentru aceste fonduri. În 
nici un caz, ce prevedeţi dvs., un amestec, aşa o ciulama…nu se poate face.” 
 

Datorită discuţiilor aprinse şi a dialogurilor simultane din sală, înregistrarea audio nu 
poate reda cu acurateţe opiniile exprimate de persoanele prezente la şedinţă.                                                                                                                             
 

Dl. Rusu Constantin:  
„Dna consilier, înainte de a ridica problema, am discutat cu oameni de specialitate, 

asemenea probleme pot apare, să ştiţi………acestea sunt fonduri atrase. Problema se pune din 
punct de vedere contabil, avem o singură contabilitate, nu putem avea dublă contabilitate, chiar 
dacă le evidenţiaţi distinct.” 

 
Dna Ghenea Silvia:  
„Dar nu ai voie, nu ai voie să le amesteci, pentru Dumnezeu…” 
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Dl. Rusu Constantin:  
„…până la a nu avea voie, se pot crea asemenea probleme.” 
 
Dna Ghenea Silvia:  
„Dvs. aveţi o imaginaţie foarte bogată.” 
 

Datorită discuţiilor aprinse şi a dialogurilor simultane din sală, înregistrarea audio nu 
poate reda cu acurateţe opiniile exprimate de persoanele prezente la şedinţă.                                                                                                                             

 
Dl. Balo şin Nicolae:  
„Precum a spus şi dl. consilier, obiectul principal al EcoSid-ului este ecologizarea. 

Resursele pe care le are sau le-a avut EcoSid-ul au fost din recuperările de materiale. Aceste 
resurse sunt pe sfârşite, prin completarea obiectului de activitate vom obţine, sperăm, alte venituri 
cu care să ne atingem obiectul principal de activitate. Nu sunt alte scopuri în spate ” 

 
Dl. Rusu Constantin:  
„Reţineţi, nu suntem împotriviţi, foarte bine dacă se pot desfăşura asemenea activităţi, 

dar să fie profitabile. Problema pe care am pus-o, de oportunitate, dacă cumva nu ar fi oportun să 
creăm o altă societate cu asociat unic EcoSid.” 

 
Dl. Balo şin Nicolae:  
„Dacă acea societate va obţine veniturile, EcoSid-ul are nevoie el de venituri, în 

continuarea obiectului de activitate. Ce să facem? Să facem o altă societate care va fi probabil 
profitabilă, dar EcoSid-ul ce va face? va lua la sfârşit de an dividende, sau mai ştiu eu ce.  

EcoSid-ul are nevoie de venituri pentru continuarea obiectului de activitate, care până 
acum s-a desfăşurat, sunt clădirile demolate, sau făcut atâtea lucrări pe fonduri proprii până în 
acest moment, iar fondurile de ecologizare de care spuneaţi, pentru atragerea acestor fonduri, nu le 
poate atrage EcoSid-ul. Se va proceda cum sa procedat şi pentru cele 20 de ha, EcoSid-ul dă 
terenurile primăriei pentru accesarea acestor proiecte, doar primăriile sunt eligibile pentru 
accesarea de aceste fonduri. Eu pot să fac alte lucrări, până la accesarea acestor fonduri, fiind 
valoarea fondurile mai mică decât veniturile din lucrările pe care le efectuăm noi acolo. Scopul 
principal de activitate nu vrem să ne abatem de la scopul principal, acela de a ecologiza terenuri, 
dar suntem nevoiţi să facem şi altfel de lucrări şi pentru păstrarea locurilor de muncă şi pentru 
ducerea la  capăt a obiectului principal de activitate al societăţii.” 
 

Întrucât nu mai sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea pe articole şi a hotărârii pe 
ansamblu. 

 
Titlul hotărârii se aprobă cu 15 voturi „pentru” şi 5 voturi „împotrivă” (Rusu Constantin, 

Vasilescu Tatiana, Costa Mircea, Artean Mircea, Bucaleţ Victor).  
Art. 1-2  se aprobă cu 15 voturi „pentru” şi 5 voturi „împotrivă” (Rusu Constantin, 

Vasilescu Tatiana, Costa Mircea, Artean Mircea, Bucaleţ Victor).  
 
Hotărârea nr.233/2012 se aprob ă cu 15 voturi „pentru” şi 5 voturi „împotriv ă” 

(Rusu Constantin, Vasilescu Tatiana, Costa Mircea, Artean Mircea, Bucale ţ Victor).  
 

La punctul 12 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adopt ă cu votul majorit ăţii 
consilierilor prezen ţi). Proiect de hotărâre  privind reorganizarea unităţii locale de sprijin constituite 
pentru acţiunile de luptă împotriva bolilor transmisibile ale animalelor şi a zoonozelor. 
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               -    d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 
- d-lui Rusu Constantin care prezintă raportul comisiei juridice- aviz favorabil. 
- dna Radu Carolina care prezintă raportul comisiei pentru cultură- aviz favorabil. 

 
În continuare se dă cuvântul dl. consilieri. 
 
Dna Fărcaş Bianca:                                                                                                                                                                       
„Am o modificare la art. 1 Chiş Şerban Ana Aurelia este trecută preşedinta Asociaţiei 

Medicilor de familie, vă rog să se modifice, preşedinta societăţii Medicilor de familie.” 
 
Întrucât nu mai sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea pe articole şi a hotărârii pe 

ansamblu. 
Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate. 
Având în vedere faptul că art. 1 din cadrul proiectului de hotărâre are caracter 

individual (cu privire la persoane) votul va fi secret. Se ia o pauză de 5 minute pentru numărarea 
voturilor şi încheierea procesului-verbal de către comisia de validare. 

Comisia de validare, numită în temeiul art.31, alin.(2), şi art.45 alin.(1) din Legea 
administraţiei publice locale nr.215/2001, republicată, cu modificările şi completările ulterioare, 
aprobată prin Hotărârea nr.120/2012 a Consiliului Local al Municipiului Hunedoara, în următoarea 
componenţă: 

1. Fărcaş Bianca - Magdalena - preşedinte 
2. Radu Carolina - secretar 
3. Takacs Aranka - membru 
4. Noghiţă Luminiţa – Marinela - membru 
5. Muzsic Robert Eugen - membru 

 
                      Procedând la numărarea buletinelor de vot privind reorganizarea unităţii locale de 
sprijin constituită pentru acţiunile de luptă împotriva bolilor transmisibile ale animalelor şi a 
zoonozelor, a constatat următoarele: 
 
 
Preşedinte :  Viorel Arion – Primar – Primăria municipiului Hunedoara 20 voturi “pentru”   
 
Secretariat tehnic :  
Chirițoiu Valentin – tehnician veterinar – Grădina Zoologică şi Ecarisaj 20 voturi “pentru”   
Bonea Ghighi – consilier –  Direcţia Sanitar Veterinară Hunedoara 20 voturi “pentru”                                                                                  
Vâţă Daniel Dorinel - Medic veterinar – Circumscripţia  Sanitar Veterinară Hunedoara              
                                                                                                                        20 voturi “pentru”   
                           
 Membri:     
Dan Bobouțanu – Viceprimarul municipiului Hunedoara 20 voturi “pentru”                      
Aurel Raţă – Bugnariu – Secretar - Primăria municipiului Hunedoara 20 voturi “pentru”                                                                           
Demeter Ladislau – Director – Primăria Hunedoara –  Direcţia Tehnică 20 voturi “pentru”                                                                                            
Bende Barna Gavril – director – Spitalul municipal Hunedoara 20 voturi “pentru”   
Pascaru Amalia – director – Administraţia Pieţelor Târgurilor şi Oboarelor 20 voturi “pentru”                                                             
Coposescu Horia – Medic şef – Circa Sanitar Veterinară pentru  Siguranţa Alimentelor 20 voturi   

“pentru”                                                               
Birău Cecilia  – medic primar igienă – Direcţia de Sănătate Publică Hunedoara  
                                                      - Compartiment Teritorial Hunedoara 20 voturi “pentru”   
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Sala Gabriel  – comisar – Poliţia municipiului Hunedoara 20 voturi “pentru”   
Chiş  Şerban Ana Aurelia – preşedinta Asociaţiei Medicilor de familie 20 voturi “pentru”                                                                
Gagea Radu Valentin – inginer–şeful Ocolul Silvic Hunedoara 20 voturi “pentru”   
Furcă Tiberiu – director executiv – Poliţia  Comunitară 20 voturi “pentru”   
Suciu Mariana – inspector principal – Compartimentul registrul agricol 20 voturi “pentru”   
Andronic Florian  – țef Serviciul Voluntar pentru Situații de Urgență 20 voturi “pentru”   
 
 

În urma acestor rezultate, unitatea locală de sprijin constituită pentru acţiunile de luptă 
împotriva bolilor transmisibile ale animalelor şi a zoonozelor,  este următoarea: 
 
Preşedinte :  Viorel Arion – Primar – Primăria municipiului Hunedoara; 
Secretariat tehnic :  
 Chirițoiu Valentin – tehnician veterinar – Grădina Zoologică şi Ecarisaj 
 Bonea Ghighi – consilier –  Direcţia Sanitar Veterinară Hunedoara                                                                                 
 Vâţă Daniel Dorinel - Medic veterinar – Circumscripţia  Sanitar Veterinară Hunedoara                           
 Membri:     
Dan Bobouțanu – Viceprimarul municipiului Hunedoara                     
Aurel Raţă – Bugnariu – Secretar - Primăria municipiului Hunedoara                                                                                     
Demeter Ladislau – Director – Primăria Hunedoara –  Direcţia Tehnică                                                                                            
Bende Barna Gavril – director – Spitalul municipal Hunedoara  
Pascaru Amalia – director – Administraţia Pieţelor Târgurilor şi Oboarelor                                                           
Coposescu Horia – Medic şef – Circa Sanitar Veterinară pentru  Siguranţa Alimentelor                                          
Birău Cecilia  – medic primar igienă – Direcţia de Sănătate Publică Hunedoara  
                                                          - Compartiment Teritorial Hunedoara 
Sala Gabriel  – comisar – Poliţia municipiului Hunedoara  
Chiş  Şerban Ana Aurelia – preşedinta Asociaţiei Medicilor de familie                                                                        
Gagea Radu Valentin – inginer–şeful Ocolul Silvic Hunedoara  
Furcă Tiberiu – director executiv – Poliţia  Comunitară  
Suciu Mariana – inspector principal – Compartimentul registrul agricol  
Andronic Florian  – țef Serviciul Voluntar pentru Situații de Urgență.       
 
                      Art.2-3 se aprobă în unanimitate. 

Hotărârea nr.234/2012 se aprob ă în unanimitate. 
 

La punctul 13 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adopt ă cu votul a 2/3 din num ărul 
consilierilor în func ţie).  Proiect de hotărâre privind atribuirea în folosinţă gratuită, pe termen 
limitat,  a imobilului „Centrul de zi Rîndunicii”, situat în Municipiul Hunedoara, str. Rîndunicii, nr.1, în 
favoarea  Centrului de Pedagogie Curativă Hunedoara. 
                -    d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 

- d-nei Noghiţă Luminiţa Marinela care prezintă raportul comisiei de buget-aviz 
favorabil. 

- d-lui Rusu Constantin care prezintă raportul comisiei juridice-aviz favorabil. 
 

Întrucât nu sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea pe articole şi a hotărârii pe 
ansamblu. 

Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate. 
Art.1-3 se aprobă în unanimitate. 
Hotărârea nr.235/2012 se aprob ă în unanimitate. 
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La punctul 14 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adopt ă cu votul a 2/3 din num ărul 
consilierilor în func ţie). Proiect de hotărâre privind aprobarea  dării în folosinţă gratuită Episcopiei 
Ortodoxe Române a Devei şi Hunedoarei Protopopiatul Deva Parohia Hunedoara IV Buituri Sfinţii 
Arhanghel Mihail şi Gavril  a  unui teren aflat în domeniul privat al municipiului Hunedoara şi în 
administrarea Consiliului local al municipiului Hunedoara, pentru amenajarea unui cimitir. 
               -    d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 

- d-nei Noghiţă Luminiţa Marinela care prezintă raportul comisiei de buget- aviz 
favorabil 

- d-lui Rusu Constantin care prezintă raportul comisiei juridice- aviz favorabil 
- d-lui Magaon Jane care prezintă raportul comisiei de urbanism- aviz favorabil 
- d-lui Muzsic Robert care prezintă raportul comisiei de comerţ- aviz favorabil. 

 
Întrucât nu mai sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea pe articole şi a hotărârii pe 

ansamblu. 
Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate. 
Art.1-2 se aprobă în unanimitate. 

                     Hotărârea nr.236/2012 se aprob ă în unanimitate. 

La punctul 15 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adopt ă cu votul a 2/3 din num ărul 
consilierilor în func ţie). Proiect de hotărâre privind aprobarea asocierii între Municipiul Hunedoara 
şi S.C. Eco Sid S.R.L. Hunedoara în vederea organizării şi administrării „Oraşului Copiilor”, pe 
platforma din spatele tribunei oficiale a Stadionului Michael Klein Hunedoara, în perioada 
01.12.2012 – 28.02.2013. 
                -    d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 

- d-nei Noghiţă Luminiţa Marinela care prezintă raportul comisiei de buget- aviz 
favorabil. 

- d-lui Rusu Constantin care prezintă raportul comisiei juridice- aviz favorabil. 
- dna Radu Carolina care prezintă raportul comisiei pentru cultură- aviz favorabil. 

 
În continuare se dă cuvântul dl. consilieri. 
 
Dl. Farca ş Ladislau:  
„În contractul de asociere, aş vrea să facem o înlocuire la art.5 cu 2, obligaţiile 

municipiului Hunedoara, la lit. f, zice :” Să asigure cabanele din lemn necesare patinoarului precum 
şi pe cele necesare comercianţilor….”, în ce sens? Adică la v-aţi gândit? Cum se asigură, cum se 
transmit? Gratuit, în custodie, contra cost, cine le închiriază? La închiriază primăria la comercianţi 
sau EcoSid-ul? Pentru că am văzut că vrea să se dea drumul la patinoar şi la acest Orăşel al 
Copiilor din 1 decembrie, dacă se merge pe procedura de licitaţie obişnuită şi le face primăria, 
riscăm să nu le facem, probabil, nici de revelion…” 

 
Dl. secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu:  
„Dl. consilier, într-adevăr aveţi dreptate, dacă primăria ar achiziţiona materiale şi tot ce 

trebuie, şi rămân la noi să le administrăm noi, e clar că trebuie să facem procedura de licitaţie, 
propuneţi amendament…” 

 
Dl. Farca ş Ladislau:  
„E procedura anevoioasă, asta vroiam să spun. Aş vrea să fie mai precis, dacă le 

foloseşte EcoSid, atunci să se transmită în custodie, eventual la EcoSid aceste cabane din lemn, 
necesare pentru desfăşurarea activităţii patinoar-ului şi implicit a comercianţilor. Ar trebui să apară 
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nişte modificări la obligaţiile municipiului Hunedoara să se mai pună după lit. h, lit. i în care să se 
arate că transmite în custodie către EcoSid cabanele din lemn necesare patinoar-ului, precum şi pe 
cele necesare desfăşurării activităţii comercianţilor, în zona de activitate şi în incinta Oraşului 
Copiilor. Şi atunci va trebui modificat şi la obligaţiile EcoSid-ului. Mă gândesc că trebuie să 
realizeze şi primăria un venit. Propunerea mea este să se adauge la art.5 cu 3 încă o literă, j, în 
care să se prevadă ca 70%, ….EcoSid-ul să vireze primăriei o cotă de 70% din veniturile realizate 
din exploatarea cabanelor care se transmit către comercianţi.” 

 
Dl. secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu:  
„Numai a celor folosite de către comercianţi?” 
 
Dl. Farca ş Ladislau:  
„Mă gândesc că da, că de acolo se realizează venituri. Că cele care se folosesc….la 

patinoar probabil că nu realizează venituri….” 
 
Dl. secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu:  
„Ba realizează, dar e problema dânşilor. Dânşii vin cu patinoarul.” 
 
Dl. viceprimar Dan Bobou ţanu:  
„Dânşii consumă banii pentru patinoar.” 
 
Dl. Farca ş Ladislau:  
„ Propun cele două amendamente, la obligaţiile municipiului Hunedoara la cap V, art.5 

cu 2 se introduce lit. i, iar la obligaţiile EcoSid-ului, art. 5 cu 3 se introduce lit.j.” 
 
Dna Fărcaş Bianca:  
„Sunt două amendamente, primul la art. 5 cu 2, care sună….” 
 
Dl. Farca ş Ladislau:  
„…să predea în custodie către EcoSid cabanele din lemn necesare patinoar-ului, 

precum şi pe cele necesare desfăşurării activităţii comercianţilor.” 
 
Se supune la vot primul amendament a dl. consilieri Farcaş Ladislau, care se aprobă 

în unanimitate. 
 
Dl. Farca ş Ladislau:  
„…al doilea amendament, la art. 5 cu 3 se introduce lit. j, S.C EcoSid S.R.L. se obligă 

să vireze către bugetul local al municipiului Hunedoara o cotă de 70% din sumele rezultate din 
exploatarea cabanelor folosite de către comercianţi.” 

 
Dl. Artean Mircea:  
„E potrivit 70%? V-aţi consultat cu compartimentul de specialitate, e suficient atâta? 

Nu e prea mult, sau prea puţin? Nu am nimic împotrivă, doar să fie potrivit.” 
 

Datorită discuţiilor aprinse şi a dialogurilor simultane din sală, înregistrarea audio nu 
poate reda cu acurateţe opiniile exprimate de persoanele prezente la şedinţă.      
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Dl. Rusu Constantin:  
„…să asigure cabanele de lemn. Într-adevăr esenţa unui contract de asociere este ca 

fiecare parte să vină cu un bun……….” 
 
Dl. Farca ş Ladislau:  
„…problema e cine le închiriază? Le închiriază primăria în calitate de proprietar, 

procedurile sunt….” 
 
Dl. Rusu Constantin:  
„…din moment ce ECoSid vine cu management cu administrarea şi primăria pune la 

dispoziţie, nu mai este necesar, se sub înţelege faptul că EcoSid este cel care administrează şi le 
transmite în folosinţă.” 

 
Dl. Farca ş Ladislau:  
„De unde ai certitudinea? Dacă vine un control…” 
 
Dl. Rusu Constantin:  
„Este esenţa contractului de asociere, primăria vine cu locaţia şi cu căsuţele de lemn, 

EcoSid-ul vine cu managementul şi administraţia, este evident că EcoSid-ul, cel care le 
administrează, este cel care le transmite în folosinţă. Nu ştiu dacă mai este necesar să formulăm 
amendamente.” 

 
Dl. Farca ş Ladislau:  
„Poate să le transmită gratuit, sau să le transmită contra cost să realizeze venituri.” 
 
Dl. Rusu Constantin:  
„Scopul contractului asocierii, este realizarea unor venituri, nu să transmit cu titlu 

gratuit către comercianţi…nu cred că este necesar să facem amendamente, se subînţelege.” 
 
Dna Fărcaş Bianca:  
„Oricum un amendament a trecut, cel despre care discutaţi. Eram la transmiterea de 

70% din veniturile cabanelor ale comercianţilor, aici eram….” 
 
Dl. secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu:  
„Toate facturile de achiziţionare a materialelor pentru confecţionarea cabanelor apar 

pe Primăria municipiului Hunedoara, ca să le dăm noi în exploatare, dl. consilier, trebuie să 
organizăm procedura licitaţiei, care este anevoioasă…” 

 
Dl. Rusu Constantin:  
„Nu este necesar să organizaţi procedura de licitaţie,  este trecut chiar în contract, 

obligaţia de a asigura aceste cabane, pentru ce să faci licitaţie? Se transmit EcoSid-ului, direct, nu 
le dăm comercianţilor, noi. Prin obiectul contractului transmitem EcoSid-ului…” 

 
Dl. secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu:  
„Asta vreau să spun, că dacă apar pe noi, înregistrate în inventarul nostru, ca să le 

dau în folosinţă comercianţilor trebuie să organizez licitaţie.” 
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Dl. Rusu Constantin:  
„Nu aţi înţeles, este obligatoriu ca factura să apară pe noi,  noi le punem la dispoziţie, 

punând la dispoziţie presupune că le avem în proprietate, le creăm, şi la art. 5 cu 2, spune: să 
asigure cabanele de lemn. Le achiziţionăm, le creăm, şi le punem la dispoziţie conform contractului, 
nu mai trebuie alte amendamente, contractul ne obligă să le punem la dispoziţie, iar EcoSid-ul le 
administrează.” 

 
Dl. secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu:  
„Aţi aprobat deja amendamentul şi aţi întărit acea literă. Se supune la vot al doilea 

amendament. Era vorba ca din veniturile celor 10 cabane, nu a celor legate de patinoar, că e clar le 
administrează şi veniturile sunt ale EcoSid-ului, 70% din veniturile cabanelor comercianţilor să se 
vireze către bugetul local al municipiului Hunedoara, pentru acoperirea costurilor, apă, curent.” 

 
Dl. Artean Mircea:  
„Întrebarea era dacă 70% este acoperitor?” 
 
Dl. secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu:  
„Da, este.” 
 
A părăsit  sala doamna consilier Vasilescu Tatiana, num ărul consilierilor locali 

prezen ţi la şedin ţă este de 19 în momentul de fa ţă. 
 
Se supune la vot al doilea amendament a dl. consilier Farcaş Ladislau, care se aprobă 

în unanimitate. 
 

Întrucât nu mai sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea pe articole şi a hotărârii pe 
ansamblu. 

Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate. 
Art.1-4 se aprobă în unanimitate. 

                     Hotărârea nr.237/2012 se aprob ă în unanimitate. 
 

 La punctul 16 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adopt ă cu votul majorit ăţii 
consilierilor prezen ţi). Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului Local al 
Municipiului Hunedoara nr.2/2011 privind constituirea comisiei locale de ordine publică a 
municipiului Hunedoara şi aprobarea Regulamentului de organizare şi funcţionare a acesteia. 
               -    d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 

- d-nei Noghiţă Luminiţa Marinela care prezintă raportul comisiei de buget- aviz 
favorabil 

- d-lui Rusu Constantin care prezintă raportul comisiei juridice- aviz favorabil 
- d-lui Magaon Jane care prezintă raportul comisiei de urbanism- aviz favorabil 
- d-lui Muzsic Robert care prezintă raportul comisiei de comerţ. - aviz favorabil 
- dna Radu Carolina care prezintă raportul comisiei pentru cultură- aviz favorabil 

 
 

Întrucât nu sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea pe articole şi a hotărârii pe 
ansamblu. 

Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate. 
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Având în vedere faptul că art. 1 din cadrul proiectului de hotărâre are caracter 
individual (cu privire la persoane) votul va fi secret. Se ia o pauză de 5 minute pentru numărarea 
voturilor şi încheierea procesului-verbal de către comisia de validare. 

Comisia de validare, numită în temeiul art.31, alin.(2), şi art.45 alin.(1) din Legea 
administraţiei publice locale nr.215/2001, republicată, cu modificările şi completările ulterioare, 
aprobată prin Hotărârea nr.120/2012 a Consiliului Local al Municipiului Hunedoara, în următoarea 
componenţă: 

 
                    1. Fărcaş Bianca - Magdalena - preşedinte 

2. Radu Carolina - secretar 
3. Takacs Aranka - membru 
4. Noghiţă Luminiţa – Marinela - membru 
5. Muzsic Robert Eugen - membru 

 
                      Procedând la numărarea buletinelor de vot privind constituirea comisiei locale de 
ordine publică a municipiului Hunedoara, a constatat următoarele: 
 

-Viorel Arion – Primarul municipiului Hunedoara 19 voturi “pentru”   
- Petca Eugen – Comisar Şef de Poliţie 19 voturi “pentru”   
- Tiberiu Furca – Director executiv Poliţia Locală 19 voturi “pentru”   
- Aurel Raţă-Bugnariu – Secretarul Municipiului Hunedoara 19 voturi “pentru”   
- Mircea Ioan Artean– consilier local al municipiului Hunedoara 19 voturi “pentru”   
- Dan Bobouţanu  – consilier local al municipiului Hunedoara 19 voturi “pentru”   

                       - Alexandru Mărginean– consilier local al municipiului Hunedoara 19 voturi “pentru”   
 
 

În urma acestor rezultate, comisia locală de ordine publică a municipiului Hunedoara,  
este următoarea: 
 

- Viorel Arion – Primarul municipiului Hunedoara  
- Petca Eugen – Comisar Şef de Poliţie  
- Tiberiu Furca – Director executiv Poliţia Locală  
- Aurel Raţă-Bugnariu – Secretarul Municipiului Hunedoara 
- Mircea Ioan Artean– consilier local al municipiului Hunedoara 
- Dan Bobouţanu  – consilier local al municipiului Hunedoara 

                       - Alexandru Mărginean– consilier local al municipiului Hunedoara 
 

Art.2-3 se aprobă în unanimitate. 
Hotărârea nr.238/2012 se aprob ă în unanimitate. 
 
La punctul 17 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adopt ă cu votul majorit ăţii 

consilierilor prezen ţi). Proiect de hotărâre privind aprobarea achiziţionării de către Spitalul 
Municipal Dr. Al. Simionescu Hunedoara a serviciilor juridice de consultanţă, de asistenţă şi/sau de 
reprezentare. 
               -    d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 

- d-nei Noghiţă Luminiţa Marinela care prezintă raportul comisiei de buget- aviz 
favorabil 

- d-lui Rusu Constantin care prezintă raportul comisiei juridice- aviz favorabil 
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Întrucât nu sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea pe articole şi a hotărârii pe 
ansamblu. 

Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate. 
Art.1-2 se aprobă în unanimitate. 

                     Hotărârea nr.239/2012 se aprob ă în unanimitate. 
 

La punctul 18 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adopt ă cu votul majorit ăţii 
consilierilor în func ţie). Proiect de hotărâre privind stabilirea şi sancţionarea unor contravenţii pe 
raza administrativ teritorială a municipiului Hunedoara. 

                -    d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 
- d-nei Noghiţă Luminiţa Marinela care prezintă raportul comisiei de buget- aviz 

favorabil 
- d-lui Rusu Constantin care prezintă raportul comisiei juridice- aviz favorabil 
- d-lui Magaon Jane care prezintă raportul comisiei de urbanism- aviz favorabil 
- d-lui Muzsic Robert care prezintă raportul comisiei de comerţ- aviz favorabil 
- dna Radu Carolina care prezintă raportul comisiei pentru cultură- aviz favorabil 

 
Întrucât nu sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea pe articole şi a hotărârii pe 

ansamblu. 
 

Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate de 19 voturi. 
Art.1-28 se aprobă în unanimitate de 19 voturi. 
Hotărârea nr.240/2012 se aprob ă în unanimitate  
 
 
Se ia o pauza de  20 minute pentru studierea materi alelor şi întocmirea 

rapoartelor comisiilor de specialitate. 
 
 
La punctul 19 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adopt ă cu votul a 2/3 din num ărul 

consilierilor în func ţie). Proiect de hotărâre privind aprobarea închirierii spaţiului cu destinaţie de 
sediu, situat în Municipiul Hunedoara, B-dul Libertăţii, nr. 2, bl. 9, parter, înscris în CF nr. 833 
Hunedoara, în suprafaţă de 69,99 mp, în favoarea Partidului Democrat –Liberal, Biroul Permanent 
Hunedoara. 
                -    d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 

- d-nei Noghiţă Luminiţa Marinela care prezintă raportul comisiei de buget- aviz 
favorabil 

- d-lui Rusu Constantin care prezintă raportul comisiei juridice- aviz favorabil 
- d-lui Muzsic Robert care prezintă raportul comisiei de comerţ- aviz favorabil 

 
Întrucât nu sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea pe articole şi a hotărârii pe 

ansamblu. 
 

Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate.  
Art.1-3 se aprobă în unanimitate. 
Hotărârea nr.241/2012 se aprob ă în unanimitate  
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La punctul 20 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adopt ă cu votul a 2/3 din num ărul 
consilierilor în func ţie). Proiect de hotărâre privind aprobarea închirierii spaţiului cu destinaţie de 
sediu, situat în Municipiul Hunedoara, str. C. Brâncuşi, Bloc X2, et. 3, cam. 56, înscris în CF nr. 
60997 Hunedoara, provenită din conversia pe hârtie a CF nr. 6026, în suprafaţă de 72 mp, în 
favoarea Partidului  Naţional Liberal, Organizaţia Municipală Hunedoara. 
                                                                              
                -    d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 

- d-nei Noghiţă Luminiţa Marinela care prezintă raportul comisiei de buget- aviz 
favorabil 

- d-lui Rusu Constantin care prezintă raportul comisiei juridice- aviz favorabil 
- d-lui Muzsic Robert care prezintă raportul comisiei de comerţ- aviz favorabil 

 
Întrucât nu sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea pe articole şi a hotărârii pe 

ansamblu. 
 

Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate. 
Art.1-3 se aprobă în unanimitate. 
Hotărârea nr.242/2012 se aprob ă în unanimitate  

 
 

La punctul 21 al ordinii de zi – Diverse 
 
În continuare se dă cuvântul domnilor consilieri. 
 
 
Dl. Mărginean Alexandru:  
„Dacă tot într-unamendament s-au schimbat nişte fonduri către drumuri, aş dori dacă 

se poate să se aibă în vedere şi Str. Transilvaniei, care s-a început din 2010, sa pus bordurile, şi în 
intrarea în Buituri dinspre Mureşului şi partea de sud Str. Ştrandului.” 

 
Dl primar Viorel Arion:  
„Str. Ştrandului se asfaltează azi, deseară va fi gata. Str. Buituri o să o avem în vedere 

Dl. Voinia Claudiu:  
„ Aş vrea să aduc atenţiei dvs. unele posibile modificări, regândiri ale reţelei şcolare pe 

raza municipiului Hunedoara pentru învăţământul preuniversitar. Au existat deja diverse solicitări 
către Primăria Hunedoara privind decomăsări şi comasări de şcoli generale, sau chiar licee. Aş vrea 
să vă fac un scurt istoric. 

În anul 1989 Hunedoara avea 4 licee şi 12 şcoli generale, multe lucrând şi în două 
schimburi. Actualmente datorită scăderii populaţiei şi a numărului de elevi, scădere care continuă, 
conform statisticilor pe care le avem la dispoziţie, în următorii ani cel puţin 20-25% din numărul de 
copii. Există un excedent de spaţii educaţionale, şi este o nevoie de regândire a reţelei şcolare. 
Propunerea mea ar fi să existe 3 licee, unul teoretic-real-uman, unul tehnic şi un liceu economic şi 3 
şcoli gimnaziale care să cuprindă  pe diverse cartiere ale Hunedoarei actualele şcoli 9-10-12,  7-8, 2 
şi 11. Acum 2 ani de zile s-a făcut o comasare a şcolilor generale la licee şi părinţii elevilor sunt 
foarte nemulţumiţi. Dacă un părinte are o adeverinţă, o cere la şcoala generală, de exemplu la 
şcoala 11 Hunedoara din Micro V şi ştampila şi semnătura de director, se dă la Colegiul Naţional de 
Informatică. Acest părinte trebuie să facă acest drum pentru orice adeverinţă, semnătură şi 
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ştampilă. Ar fi o eficientizare, aceste locaţii sunt greu de suparveghiat, oricât de bun ar fi un director 
de şcoală, să supravegheze locaţii situate în cartiere atât de îndepărtate.  

Se pot disponibiliza pentru primăria Hunedoara anumite spaţii, am mai spus, de 6 luni 
sau mai bine, este închis internatul liceului tehnologic Hunedoara şi dacă va rămâne închis, el se va 
degrada, după cum ştim avem un necesar enorm de locuinţe sociale. Acel internat poate fi adus cu 
uşurinţă şi folosit de către primăria Hunedoara. Cantina care este acolo lângă poliţie este 
subutilizată, se poate transforma în cantină socială. Putem argumenta sustenabilitatea prin 
regândirea reţelei şcolare, putem depune proiecte cu finanţări europene astfel încât să asigurăm 
sustenabilitatea şcolilor. În cadrul proiectelor europene unul dintre puncte este ca acea şcoală este 
viabilă mulţi ani de acum încolo. 

În contextul scăderilor accentuate ale efectivelor de elevi, sustenabilitatea şcolilor este 
pusă sub semnul întrebării. La fel stabilitatea posturilor cadrelor didactice, care trebuie să ştie că 
urmează o reducere, trebuie să gândim de dinainte acest lucru.  

Aceasta este o problemă, şi a doua problemă este legată de transportul elevilor din 
satele aparţinătoare Hunedoarei: Zlaşti, Boş, Răcăştie, Peştişu Mare. Acest transport al elevilor 
intră în sarcina primăriei Hunedoara. Dacă s-ar putea să existe un autobuz care să preia aceşti 
elevi din satul respectiv şi să-i aducă direct la licee. Ori transportatorul care există în acest moment, 
ori un altul, dar mulţi părinţi, mai ales că vine anotimpul de iarnă, solicită către şcoli asigurarea 
acestui transport şcolar. Şi aici, clar am avea nevoie de sprijinul primăriei Hunedoara, şi este o 
măsură cu impact asupra multor părinţi.” 

 
Dl. Magaon Jane:  
„Am fost la liceul nr.3, respectiv liceul tehnologic, şi liceul tehnologic a avut o şedinţă, 

pentru aşi da un titlu, pentru că  este singurul liceu care nu are nume, din municipiu Hunedoara. S-a 
aprobat în consiliu de administraţie al liceului ca denumirea să fie de Constantin Bursan, am înţeles 
că dânşii au aprobarea şi a Inspectoratului. Nu ştiu dacă este oportun acum, după ce a început 
şcoala, la o lună-două, să gândim pe termen lung. Într-adevăr, are dreptate dl. Voinia, cu cantina şi 
cu internatul de acolo. Trebuie gândit către primăria Hunedoara, să-i dăm, până la urmă sunt ale 
primăriei toate aceste clădiri şi de aceea trebuie să le dăm o utilitate şi să fie rentabile. Pentru că 
majoritatea, cel puţin etajul 3 şi 4 sunt goale iar etajul 2 este parţial folosit şi cu etajul 1. Acolo 
trebuie regândită încălzirea, că era problema de încălzire, aveau probleme şi inclusiv cu cantina. La 
acea cantină nu s-a modernizat nimic din 1977, când a fost dată în folosinţă. Clădirea nu mai are 
rentabilitate, acolo mâncau pe timpul comunismului, copii de la liceu, internatul era plin şi era 
necesară, dar acum nu mai este necesară. Acum se poate da către o cantină socială ca să fie 
rentabilă.  

Partea cu unirea liceelor, aici trebuie Inspectoratul să intervină, nu cred că este treaba 
primăriei, să intervenim noi cu unirea şcolilor. Aici este problema Inspectoratului, organigrama lor…” 

 
 
Dl. Voinia Claudiu:  
„Propunerea pleacă de la comunitatea locală, şi e nevoie de un aviz conform al 

Inspectoratului Şcolar Judeţean. Vă dau o cifră efectivele liceul nr. 1 din 1989 singur, sunt mai mari 
decât actualele efective reunite ale celor două licee.” 

 
Dl. Magaon Jane:  
„În momentul de faţă liceul nr. 3, şcolile aferente, are numărul de elevi mai mare decât 

Grupul Şcolar.” 
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Dl. Voinia Claudiu:  
„Nu este aşa…” 
  
 

Datorită discuţiilor aprinse şi a dialogurilor simultane din sală, înregistrarea audio nu 
poate reda cu acurateţe opiniile exprimate de persoanele prezente la şedinţă. 
 

 
Dl. primar Viorel Arion:  
„ Am avut o întâlnire cu profesorii şi cu reprezentanţii sindicatelor, rugămintea mea a 

fost şi rămâne în continuare ca la astfel de întâlniri să participe şi părinţii, pentru că cred că ei sunt 
principalii beneficiari ai actului de învăţământ, şi cred că ar trebui să aibă şi ei o opinie. 

 În ceea ce priveşte internatul de la liceul tehnologic, am fost acolo acum câteva luni, 
am revenit, eu nu vreau să spun că nu e nevoie de servicii sociale în Hunedoara, dar suntem la ora 
actuală, cred că oraşul din partea de vest a României cu cele mai multe servicii sociale şi 
sustenabilitatea lor, nu ştiu în ce măsură mai e posibilă. Avem Unitate de Asistenţă Medico Socială, 
avem asistenţă la domiciliu, avem adăpost pe timp de noapte, direcţia de asistenţă socială este 
iarăşi foarte bine dimensionată. Eu le-am propus celor de la liceul tehnologic să vindem acea 
clădire pentru că investitorul de la DHS, este interesat să o cumpere, ar fi oportun, mai ales că are 
şi cantină, vrea să facă apartamente pentru hunedorenii care muncesc la fabrica de biciclete şi să le 
doneze cetăţenilor, ar fi un folos în favoarea cetăţenilor din Hunedoara şi ne-ar degreva şi pe noi ca 
primărie, de costuri. Investitorul şi-a prezentat intenţia de a prelua clădirea cu tot cu personal. Dvs. 
analizaţi şi vedeţi dacă este oportun, oricum prin lege, schimbarea destinaţiei nu se poate face 
decât cu acordul Inspectoratului şi al Ministerului.” 

 
Dl. Rusu Constantin:  
„Problema comasării instituţiilor de învăţământ, din punctul meu de vedere nu este atât 

de simplu, nu ţine doar de completarea unor adeverinţe. Poate problema fundamentală, prin care s-
a ajuns şi la faptul că liceul nr. 1 să aibă un număr mai mare de elevi decât celelalte licee la un loc, 
ţine şi de calitatea învăţământului, şi de calitatea elevilor care ies din şcolile gimnaziale, deci nu 
putem să rezumăm la eliberarea unei adeverinţe. Reorganizarea pin comasare este un proces 
complex, poate se impune restrângerea activităţii acelor licee în spaţii de utilitate mai mică, iar ce 
rămâne excedent să fie preluate şi date alte destinaţii. Asta, cred că ar fi mult mai eficient. 

Vroiam să ridic două probleme, şi anume, raportat la reabilitarea reţelei stradale, am 
aprobat acum o rectificare, se mai duc acum vreo 6 miliarde şi este bine…nu ştiu dacă aţi circulat, 
mai nou, şi cred că este finalizat tronsonul de drum de la Moll până la ieşirea din oraş. Dacă nu mă 
înşel a şi fost marcat, problema se pune de recepţie a acestor lucrări, nu mai discutăm – a fost o 
discuţie înainte de şedinţă - că cine a contractat lucrarea, nici nu mai contează lucrul acesta, 
contează recepţia finală, calitatea lucrărilor care s-au făcut şi care trebuie să se facă. Drumul acela 
este în valuri, este pur şi simplu drum finalizat şi este în valuri. La drumul acela din punct de vedere 
tehnic, constructorul va spune că nu mai trebuie să facă nimic, iar el este în valuri.  

Mai există o problemă, de la reţelele principale care au fost asfaltate, legăturile cu 
reţelel secundare, sau frezat şanţuri în vechiul asfalt, şanţuri care sunt şi de 10 cm, şi nici cel puţin 
acea parte nu a fost „îndulcită”, este pur şi simplu un asfalt tăietor…” 
 

Dl. primar Viorel Arion:  
„Acolo nu e gata…” 
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Dl. Rusu Constantin:  
„…este adevărat, dl. primar, dar durează de două luni de zile, şi ne va prinde iarna, ei 

nu o să mai execute lucrări pe -10 grade.” 
 
Dl. primar Viorel Arion:  
„Avem promisiunea constructorilor că în 10 zile asfaltarea va fi finalizată.” 

 
Dl. Rusu Constantin:  
„…asta ar fi grozav, bine ar fi să se ţină de cuvânt. Atenţie, la recepţie, dl. primar, în 

privinţa calităţii, sunt bani care s-au dat, de unde au fost luaţi, cum s-au dat, important este că se 
face ceva, dar atenţie şi la calitatea lucrărilor. Nu are rost să se spună că cheltuim banii pentru că 
sunt alocaţi în buget, şi să dăm cu „rupta” ca să fie finalizat, important este şi calitatea.” 

 
Dl. viceprimar Dan Bobou ţanu:  
„I-am chemat ieri pe cei de la Delta, a fost aici directorul, am discutat şi problemele 

acestea, inclusiv marcajele care au stârnit nemulţumirea cetăţenilor. Dânşii au explicat că 
proiectantul care a făcut proiectul îşi asumă acele marcaje longitudinale continue, am lămurit cu 
dânşii multe aspecte, inclusiv cu raza de la sensul giratoriu de la Cantină, deci purtăm discuţii, şi 
cam aşa le avem şi noi în calcul să…” 

 
Dl. Rusu Constantin:  
„…aş vrea să verificaţi acel tronson de care v-am spus, este un tronson finalizat şi 

care are valuri…” 
 
Dl. viceprimar Dan Bobou ţanu:  
„Sunt zone, într-adevăr, unde este…” 
 
Dl. Rusu Constantin:  
„…trebuie făcut ceva, nu se poate să fie lăsat aşa…” 
 
Dl. viceprimar Dan Bobou ţanu:  
„…când cel mai mare angajator din municipiu Hunedoara, Lisa Draxelmaier îţi cere să-

i faci marcajul longitudinal discontinuu, la intrare în Hunedoara, pentru virajul la stânga, trebuie să 
ţinem cont de ei, pentru că este un angajator important…” 

 
Dl. Rusu Constantin:  
„…o singură problemă mai am. Am mai ridicat-o, am primit o soluţionare parţială, dar 

din păcate se revine la aceeaşi situaţie. Dl. viceprimar ştie, este vorba de situaţia din incinta Liceului 
Sanitar. Într-adevăr s-a făcut curăţenie, s-au strâns gunoaiele, s-au eliminat căruţele, căpiţele de 
fân, erau acolo…infrastructură pentru hipodrom, efectiv…” 

 
Dl. viceprimar Dan Bobou ţanu:  
„…s-au dat amenzi…” 
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Dl. Rusu Constantin:  
„…dar nu s-au realizat împrejmuirile, dacă v-aţi dus zilele acestea, eu de curiozitate 

am fost, se readuce la starea iniţială, gunoaiele sunt împrăştiate din nou, se revine încet, încet la 
căruţe. Atâta vreme cât acele împrejmuiri din incinta acelei instituţii de învăţământ, nu va fi protejată 
prin îngrădirea ei, nu vom realiza nimic.” 

 
Dl. viceprimar Dan Bobou ţanu:  
„Mâine dimineaţă o să mergem din nou acolo, în legătură cu împrejmuirea, am 

discutat cu dl. director Marinescu această problemă şi să vedem cum găseşte şi dânsul finanţare, şi 
să realizăm…” 
 

Dl. Rusu Constantin:  
„…rezolvaţi şi împrejmuirea către Unitatea Medico Socială, au început să distrugă 

acea împrejmuire, să ia bolţari pentru a face din ei reşouri, deci nu vă vine să credeţi ce este acolo, 
este efectiv un focar de infecţie. Cred că problema ar trebui să bată mult mai adânc la acele două 
blocuri care există acolo.” 

 
Dl. delegat s ătesc de la H ăşdat:  
„Am două probleme care necesită investiţii foarte mari.  Prelungirea conductei de apă 

potabilă în sat şi canalizarea. În general oamenii şi-au făcut fose septice, iar pe perioada de vară 
sunt deversări în şanţ şi este un miros foarte urât, insuportabil. Asta este, şi rog consiliul local să 
aibă în vedere acest lucru în special apa şi canalizarea, pentru că sus în sat, oamenii nu au apă 
potabilă. Primăria i-a ajutat de 7 ani, şi le aduce de două ori pe săptămână cu cisterna, apă.” 

 
Dl. primar Viorel Arion:  
„Ce să vă spun, sunteţi, cred, singurul cartier din Hundoara care pe fonduri de 

coeziune, veţi fi complet rezolvaţi şi cu canalizarea şi cu apa. Toate străzile sunt prevăzute pe 
fonduri de coeziune în Hăşdat.” 

 
Dna Takacs Aranka : 
„Legat de transportul şcolar, chiar am vorbit cu dl. Voinia, numai din Răcăştie sunt 40 

de copii care sunt la acest liceu. Este foarte important ca pe perioada iernii să încercăm să 
rezolvăm cumva transportul copiilor, asta e una dintre probleme. Apa şi canalizarea în Răcăştie, ştiţi 
foarte bine, în vara asta au secat fântâniile din partea de sus a Răcăştiei, oamenii nu au mai avut 
apă, să nu mai vorbim de calitatea drumurilor către Răcăştie. Mi-am notat că în 10 zile se termină 
asfaltarea, asfaltarea către Răcăştie până unde va merge? Va merge prin tot satul, aşa cum era 
cândva vorba şi discuţiile? Este o întrebare.” 

 
Dl. viceprimar Dan Bobou ţanu:  
„Este cuprins în contractul subsecvent tot drumul de la Răcăştie.” 
 
Dna Takacs Aranka : 
„Bun, asta este un lucru. Şi în aceste zile se va şi termina?” 
 
Dl. primar Viorel Arion:  
„În cele 10 zile, spuneam despre proiectul european. Asfaltarea la Răcăştie o s-o 

facem, sper, săptămâna viitoare, cel puţin tronsonul care urcă până la intersecţie, acolo facem 
sigur. Şi pe măsura ce timpul ne ajută, continuăm.” 
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Dna Takacs Aranka : 
„Aproapte toţi primarii care au fost până acum, au uitat de Răcăştie, de Hăşdat, de 

Peştiş. Chiar îmi pare foarte rău de acei oameni care sunt condamnaţi să trăiască în condiţiile în 
care trăiesc în ziua de azi, fără apă, fără asfaltare, fără drumuri şi sunt într-o situaţie groaznică.  

Vorbeam de asfaltare, cred că drum mai rău decât Ecaterina Varga, în Ceangăi, cred 
că nu există în acest oraş. Pe lângă faptul că sunt firme care nonstop circulă cu basculante, ştie 
toată lumea care ste problema acolo, să nu mai vorbesc şi de celelalte străzi unde este şi 
Proservul, desigur. Sunt nişte lucruri care, nu ştiu până la ce moment pot fi tolerate, am înţeles că s-
au furat capacele de canal, am înţeles că astea o să le rezolvaţi săptămâna asta.  

Ecatenina Varga, vă rog frumos, se poate face, chiar dacă nu este canalizare, este 
suficient de larg drumul, încât să se facă asfaltul, să se lase loc. Asta am discutat şi în iulie. Se 
poate pune asfalt, sunt oameni care se pricep, şi canalizarea să vină după, ca să nu trebuiască iar 
spart drumul….” 

 
Dl. primar Viorel Arion:  
„Am mai discutat această problemă. Toate străzile din Ceangăi sunt prinse pe fonduri 

de coeziune, nu mi se pare normal să asfaltăm şi după aceea să spargem şi să se facă 
canalizarea.” 
 

  Dna Takacs Aranka : 
„Este loc suficient. Vine iar iarna, noroiul, mizeria, cât să mai aştepte? Tot …prins în 

fonduri, asta auzim de 20 de ani.” 
 
Dl. primar Viorel Arion:  
„Se licitează zilele acestea şi în primăvară încep lucrările. În ceea ce priveşte 

capacele, atâta vreme cât nu rezolvăm problema celor care au depozite de fer vechi, noi le punem, 
le înlocuim, 16 milioane costă un capac, atâta cost pe primărie un capac, pe care îl fură cei de pe 
malul Cernei. Vă propun ca soluţie, când adoptăm Planul Urbanistic General, că trebuie să-l 
adoptăm, să prevedem scoaterea centrelor de fier vechi afară din oraş, acolo este locul lor, ….” 
 

 
Datorită discuţiilor aprinse şi a dialogurilor simultane din sală, înregistrarea audio nu 

poate reda cu acurateţe opiniile exprimate de persoanele prezente la şedinţă. 
 

Dl. Magaon Jane:  
„Am o soluţie. Haideţi să-i chemaţi pe toţi fierarii din oraş, să stăm de vorbă…” 
 
Dl. primar Viorel Arion:  
„Dl. Magaon, i-am chemat şi le-am cerut la fiecare câte 5 capace…” 
 
Dl. Magaon Jane:  
„…când a dispărut primul capac, nu le mai daţi autorizaţie de funcţionare, au o 

perioadă şi le expiră, nu le mai daţi autorizaţie de funcţionare…” 
 
Dl. secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu : 
„…dl. consilier, autorizaţiile nu le mai dă nici Primăria, nici Instituţia Prefectului, le dă 

Mediu şi Mediu le dă pe 20 de ani.” 
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Dl. viceprimar Dan Bobou ţanu:  
„Deci au cel puţin fiecare 10 ani, autorizaţie.” 
 
Dl. Magaon Jane:  
„…şi atunci ei nu plătesc la primărie nimic? Primăria nu beneficiază de nimic?” 
 
Dl. secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu : 
„ Are, impozitul pe teren şi pe clădiri.” 
 
Dna Takacs Aranka : 
„Haideţi să facem atunci, un drum ocolitor, care …este hartă trastă încă de când dl. 

Deji a fost prefect şi a stat toate firmele şi primăriile…” 
 
Dl. primar Viorel Arion:  
„…anumiţi cetăţeni de acolo, nu sunt de acord cu soluţia dvs..” 
 
Dna Takacs Aranka : 
„…un cetăţean nu este de acord, dar mai sunt alţi zeci de cetăţeni. Până ce se poate 

rezolva canalizarea, drumul …o să dureze încă mulţi ani, după cum văd, măcar să găsim soluţii 
provizorii.  

Era vorba de împrejmuire, s-a vandalizat cimitirul din Ceangăi, care este în spatele 
EcoSid-ului, să încercăm cumva, să facem şi acolo împrejmuire, chiar îmi pare rău de acei oameni 
care au bunici şi părinţi.” 

 
Dl. secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu : 
„Este cimitir parohial. Cum investim pe proprietatea altcuiva?” 
 
Dna Takacs Aranka : 
„…ce putem să facem, nu ştiu, să găsim soluţii. Ce putem să facem ca să eliminăm 

probelmele de pe malul Cernei?” 
 
Dl. primar Viorel Arion:  
„Dacă vreţi băgăm buldozerul, nu ştiu dacă este oportun, acum în prag de iarnă să le 

dărâmăm. Se vor muta în clădirea din parcul Corvin, sau în blocurile de pe Moldovei.” 
 
Dl. viceprimar Dan Bobou ţanu:  
„Conform legii, din 1 noiembrie nu poţi să faci evacuări din spaţiile astealalte, dar la 

amărâţii aceia..” 
 
Dl. primar Viorel Arion:  
„Nu ştiu dacă e o soluţie, dar noi putem să o facem..dărâmăm…i-am identificat, nu 

sunt din Hunedoara, sunt veniţi de pe la Satu Mare…” 
 
Dl. viceprimar Dan Bobou ţanu:  
„…ne-o asumăm toţi !…” 
 
Dna Takacs Aranka : 
„…da, sigur. Trebuie să găsim soluţii, pentru că, cum să zic, nu doar că acei oameni 

din Ceangăi sunt cum sunt, neglijaţi şi minţiţi nonstop, că acesta este adevărul, a văzut toată lumea 
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care atrecut pragul acelui cartier, nu se poate. Mai au şi nenorocirea asta să li se vandalizeze 
cimitirele, puneţi-vă în locul lor, chiar simt, aşa o durere în suflet. Nu am pe nimeni acolo, dar zic că 
ar trebui să fim puţin mai înţelegători cu această zonă. 

Ultima chestie, nu ştiu dacă aţi auzit sau nu, vă propun să vă logaţi în Facebook, am 
făcut o mişcare care se numeşte Hunedoara Culturală, care are scopul de a aduna acei oameni şi 
acele evenimente care se petrec pe raza oraşului, judeţului Hunedoara. Scopul nostru este ca cât 
mai multă lume să primească informaţia despre evenimetele culturale. Sunt multe evenimente 
culturale în Hunedoara şi nu se ştie de ele. Nu are nici o conotaţie politică, de religie, naţionalitate, 
de nimic…pur şi simplu. Am aici un coleg, cu care m-am cunoscut, doar în cadrul acestei 
Hunedoare Culturale. Are scopul de a promova valori şi oameni de valoare, evenimente de valoare 
şi acţiuni de caritate şi tot felul de evenimente, de care, a dovedit că acest oraş are dorinţa să 
participe.  

Acum în weekend, vineri seara este un concert de muzică  electronică live. Este 15 lei 
biletul, cea mai în vogă formaţie din Undaria vine aici, este muzică de calitate, nu este de alt gen, 
iar sâmbătă seara, vă invităm cu drag la Castel, la Clubul oamenilor de afaceri şi va fi un halloween 
caritabil, o să adunăm haine, mâncare, jucării, tot felul de produse. Nu este, iar vă spun, un 
eveniment de campanie, a fost făcut şi anul trecut şi acum prin această Hunedoară Culturală se 
adună şi mai mulţi oameni. Sperăm să fie un eveniment reuşit. Încercăm să ajutăm familiile 
nevoiaşe şi să adunăm lucruri….cu ce ne puteţi ajuta…….vă aşteptăm la acest eveniment, înecepe 
seara de la ora 9 până dimineaţa. Sunteţi invitaţi cu toţii. Partener este şi primăria, noi am scris-o pe 
afiş, pentru că ne dă spaţiul şi e corect să procedem aşa. Vă mulţumim frumos.” 

 
Datorită discuţiilor aprinse şi a dialogurilor simultane din sală, înregistrarea audio nu 

poate reda cu acurateţe opiniile exprimate de persoanele prezente la şedinţă. 
 
Dl. Rusu Constantin:  
„…. transport. Nu ştiu ce raport juridic s-a transmis în folosinţă acestei societăţi, 

această societate este în insolvenţă, nu mai există porţi, este accesul liber pe acolo, nu mai este 
canal, nu mai este balustradă, nu mai există absolut nimic. Din câte am înţeles este proprietatea 
primăriei şi este transmis sub o anumită formă, nu ştiu care este forma de transmitere în folosinţă 
către această societate, această societate este în insolvenţă, nu mai este nimeni acolo.  

Şi a doua  problemă pe care vreau să o ridic, era problema eficientizării, utilizării şi 
întreţinerii spaţiilor verzi. Foarte mulţi dintre dvs. aţi fost în străinătate. Cele mai mari preţuri la 
locuinţe în străinătate, sunt cele de la parterul locaţiilor. La noi, în afara arterelor principale, bd. 
Corvin, George Enescu, unde sunt aşa zisele spaţii comerciale, în restul oraşului, spaţiile de la 
parter au cea mai mică valoare, cea mai mică întrebuinţare iar zonele verzi din jurul acelor blocuri 
devin de cele mai multe ori, un imens spaţiu de gunoi. Se aruncă de la etajele superioare. Aici este 
vorba şi de civilizaţie, oameni buni, să nu ne dăm la o parte, este mult până când o să educăm 
oamenii să facă ceea ce trebuie să facă. Atunci, am putea să ne gândim la o transmisiune a 
spaţiilor verzi atât din arealul blocurilor, din interiorul blocurilor cât şi de pe lângă blocuri, pe o 
anumită dimensiune, într-o anumită formă de folosinţă, concesiune, în administrarea asociaţiilor de 
proprietari. Există asociaţii de proprietari. Şi în măsura în care vor conştientiza să utilizeze aceste 
spaţii fie prin crearea de locuri de joacă pentru copii în colaborare cu primăria, fie pentru extinderea, 
atenţie, a locuinţelor de la parter. La locuinţele de la parter să i se de un areal de teren ,pe care să-l 
aibă într-o anumită formă de administrare, să se îngrijească, să execute împrejmuiri şi toate 
lucrările conform unui proiect aprobat de primăria Hunedoara.  

Am degreva o mare parte din întreţinerea spaţiilor verzi şi în acelaşi timp le-am da o 
utilizare sănătoasă. Dacă v-aţi plimbat printre blocuri, este pustiu, pur şi simplu, este dezastru, în 
interiorul cartierelor, nu discutăm de cartiere din mijlocul oraşului sau mărginaşe. Peste tot este la 
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fel, pentru că din păcate, mentalitatea oamenilor, o ştiţi foarte bine, de la uşa apartamentului meu, 
nu mai este al meu şi nu mă interesează cum arată. Asta este mentalitatea şi ar trebui să încercăm 
cumva să-i conştientizăm să-şi schimbe mentalitatea, cum? Prin obligaţii impuse asociaţiilor de 
proprietari. Înţelegeţi? Deci trebuie să ne gândim la o anumită formă. Automat degrevăm bugetul 
primăriei de anumite cheltuieli pentru întreţinerea acestor spaţii. Nu spunem că nu ne implicăm, ci 
doar că devenim colaboratorii lor.” 

 
Dl. Ovidiu Cri şan: 
„Dacă se asfaltează către Răcăştie să ţineţi cont de obiectivul Castel, numărul unu în 

judeţ, nu zic în partea de vest a ţării…dar ţineţi cont de asfaltarea care se desparte către Răcăştie şi 
o ia în stânga …măcar până la poartă. Ţineţi cont de accesibilitatea spre Castel. Este un obiectiv, 
cred, cu mari tentaţii. Se spune că: no park, no bisness, aşa este şi zice: fără drumuri, fără călători, 
fără turişti, deci turiştii ar veni dacă s-ar ţine cont de puţină accesibilitate. Eu aş spune altceva, dar 
sunt bani prea mulţi şi cer prea mult, sunt puţin zgârcit de felul meu, de la Corviniana de la pod şi 
până la Castel la poartă, că nu poţi să asfaltezi în Castel, laşi piatră cubică, e logic,…asta aş 
face…să ţineţi cont de propunerea mea.” 
 
 

Dl. Muzsic Robert : 
„Dacă tot s-a adus în discuţie zonele verzi, şi în spate acolo la dl. Crişan la Parc, în 

faţă la Poşta veche, aţi văzut că este dezastru. Nu putem să le punem în vedere celor care au 
clădirea respectivă, măcar să facă puţină curăţenie, e dezastru, e wc public, pur şi simplu. A fost, nu 
de mult, un caz cu o femeie care a fost trasă în boscheţi, acolo, ca să fie violată, au fost probleme 
grave ,sesizate de către oameni când am fost în zona respectivă. Încă o problemă pe care vreau să 
o ridic, este chiar acolo la parcarea de lângă biserica Sf. Spiridon, am văzut, şi nemulţumirea 
locuitorilor din zonă este că doi tineri, care am înţeles, că sunt din Deva, efectiv au pus lanţuri şi au 
închis parcarea şi nu are nimeni acces.” 

 
Dl. Ovidiu Cri şan: 
„…am tăiat lanţul…” 
 
Dl. Muzsic Robert : 
„…dar l-au pus iar….” 
 
Dl. Ovidiu Cri şan: 
„…azi îl tai din nou, stai liniştit…” 
 
Dl. Muzsic Robert : 
„…am fotografiat, oamenii sunt foarte nemulţumiţi, …..ei au venit, au pus pe domeniul 

public doi stâlpi, au pus beton şi au închis cu lanţ, au pus lacăt. Oamenii sunt foarte nemulţumiţi, au 
spus că dl., primăria nu i-a nici o măsură?” 

 
Dna Fărcaş Bianca:  
„…e terenul lor….” 
 
Dl. Ovidiu Cri şan: 
„…nu e terenul lor…” 
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Dl. Muzsic Robert : 
„…nu este, că şi noi am venit şi ne-am uitat…” 
 
Dl. Rusu Constantin:  
„…ştiţi dl. primar, ceea ce a spus dl. consilier, este o problemă aproape generală, şi 

am mai pus-o în discuţia consiliului local. Parcarea pe marginea străzilor în faţa blocurilor, în 
condiţia în care în spatele blocurilor sunt multe locaţii unde sunt amenajate parcări, parcările sunt 
goale. Toată lumea, din comoditate, îşi parchează maşina în faţa blocurilor, blocând de cele mai 
multe ori un sens de circulaţie…” 

 
Dna Fărcaş Bianca:  
„…mai mult, pe bd. Dacia, am văzut o grămadă de locuri de parcare ocupate de 

maşini cu afişul  de vânzare…” 
 
 

Datorită discuţiilor aprinse şi a dialogurilor simultane din sală, înregistrarea audio nu 
poate reda cu acurateţe opiniile exprimate de persoanele prezente la şedinţă. 

 
 

Dl. Ovidiu Cri şan: 
„…..înfiinţarea societăţii de ridicare a maşinilor, ia-le 150 de euro, du-o  la Hăşdat şi să 

vină după ea…” 
 
Dl. Muzsic Robert : 
„…să se dea amenzi…” 

 
Datorită discuţiilor aprinse şi a dialogurilor simultane din sală, înregistrarea audio nu 

poate reda cu acurateţe opiniile exprimate de persoanele prezente la şedinţă. 
 
Dna Fărcaş Bianca:  
„…o practică pe care am văzut-o în România, nu spun în ce oraş, să se pună un afiş, 

dar lipit cu aracet sau lipici foarte puternic, cu avertisment scris…” 
 
Dl. primar Viorel Arion : 
„…. Parcă mi-aţi citit gândurile. Începând de azi, pe site-ul primăriei, conform Legii 

nr.52, este un proiect de hotărâre, deci toate maşinile expuse spre vânzare, care ocupă domeniul 
public, se va lipi un autocolant pe care scrie: conform hotărârii consiliului local, vă rugăm să vă 
prezentaţi să plătiţi amenda, în valoare de…” 

 
Dna Fărcaş Bianca:  
„…şi să nu se poată dezlipi…” 
 
Dl. primar Viorel Arion : 
„….nu se pot…” 
 
Dl. Rusu Constantin:  
„…sunt sensuri de circulaţie, pe care nu se poate circula, sunt străzi întregi blocate de 

maşini care sunt parcate…” 
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Dl. primar Viorel Arion : 
„…asta se practică în Timişoara, de acolo am luat şi modelul.” 

 
Datorită discuţiilor aprinse şi a dialogurilor simultane din sală, înregistrarea audio nu 

poate reda cu acurateţe opiniile exprimate de persoanele prezente la şedinţă. 
 
Dl. Rusu Constantin:  
„…sunt parcările goale în spatele blocurilor…” 
 
Dl. Mărginean Alexandru:  
„Comasarea şcolilor, cum spunea dl. director, e adevărat că nu ar strica, dar sunt de 

acord cu intervenţia dl. primar privind cele 3 şcoli din micro VI şi VII, şcoala nr. 9,10 şi 12, acolo 
trebuie cu mare atenţie, cu consultarea profesorilor şi a părinţilor pentru că absenteismul este foarte 
mare. Şi a doua problemă, sunt de acord cu intervenţia dl. Rusu, ca la străzi să se facă o recepţie 
pe metru liniar, pentru că într-adevăr lucrurile sunt făcute, dar mai trebuie recepţionate…” 

 
 

Dna Fărcaş Bianca:  
„…să nu uităm că ele sunt garantate…5 ani…” 
 
 
Dl. Ovidiu Cri şan: 
„…..dar există fond de garanţie depus?... ar fi obligatoriu.” 
 
 
Dna Fărcaş Bianca:  
  „Vă mulţumesc doamnelor şi domnilor consilieri, declar închisă şedinţa de azi a 

Consiliului local.” 
 

 
 

 
 
 
 
 
 

 
 
 

 
          PREŞEDINTE,                        SECRETAR,                                  ÎNTOCMIT,   
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R O M Â N I A 
JUDEŢUL HUNEDOARA 
MUNICIPIUL HUNEDOARA 
CONSILIUL LOCAL 
 
 

MINUTA 
şedin ţei ordinare  a Consiliului Local al Municipiului Hu nedoara din  data de 31.10.2012 

 
 

La punctul 1 al ordinii de zi - Proiect de hotărâre prin care se ia act de încetarea 
mandatului de consilier local a domnului  Dan Nicolae Robert înainte de expirarea duratei normale a 
acestuia, precum şi validarea mandatului de consilier în Consiliul Local al Municipiului Hunedoara, a  
domnului Costa Mircea-Claudiu.    

Hotărârea nr.223/2012 se aprob ă se aprob ă în unanimitate . 
 

La punctul 2 al ordinii de zi - Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului 
Local al Municipiului Hunedoara nr.125/2012 privind organizarea comisiilor de specialitate. 

Hotărârea nr.224/2012 se aprob ă se aprob ă în unanimitate . 
 

La punctul 3 al ordinii de zi - Proiect de hotărâre pentru modificarea anexei la 
Hotărârea Consiliului Local nr.131/2012 privind  repartizarea  pe zone a consilierilor locali în 
vederea îndeplinirii  responsabilităţilor ce le revin potrivit prevederilor legale în vigoare. 

Hotărârea nr.225/2012 se aprob ă în unanimitate. 
 

La punctul 4 al ordinii de zi - Proiect de hotărâre privind reorganizarea Comitetului de 
înfrăţire şi a comisiilor pentru oraşele înfrăţite. 

Hotărârea nr.226/2012 se aprob ă în unanimitate  

La punctul 5 al ordinii de zi - Proiect de hotărâre privind aprobarea rectificării 
bugetului local al municipiului Hunedoara, pe anul 2012. 

Hotărârea nr.227/2012 se aprob ă în unanimitate. 
 

La punctul 6 al ordinii de zi - Proiect de hotărâre pentru aprobarea rectificării bugetului 
centralizat al instituţiilor publice şi activităţilor finanţate integral sau parţial din venituri proprii al 
municipiului Hunedoara, pe anul 2012. 

Hotărârea nr.228/2012 se aprob ă în unanimitate. 
 
La punctul 7 al ordinii de zi - Proiect de hotărâre privind aprobarea structurii 

organizatorice – organigrama si a statului de funcţii pentru aparatul de specialitate al Primarului 
municipiului Hunedoara si pentru Serviciile Publice subordonate Consiliului Local al Municipiului 
Hunedoara. 

Hotărârea nr.229/2012 se aprob ă în unanimitate. 
 

La punctul 8 al ordinii de zi - Proiect de hotărâre pentru aprobarea regulamentului 
privind procedurile si criteriile de organizare a concursurilor pentru numirea conducătorilor - 
personal contractual ai serviciilor publice de interes local din subordinea Consiliului Local al 
municipiului Hunedoara. 

Hotărârea nr.230/2012 se aprob ă în unanimitate. 
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La punctul 9 al ordinii de zi - Proiect de hotărâre privind acordarea de  înlesniri  la 

plata impozitului pe clădiri şi teren. 
Hotărârea nr.231/2012 se aprob ă în unanimitate.  

 
La punctul 10 al ordinii de zi - Proiect de hotărâre privind acordarea de  înlesniri  la 

plata impozitului pe clădiri pentru persoanele care au efectuat 15 donări de sânge  consecutive în 
ultimele 60 de luni. 

 
Hotărârea nr.232/2012 se aprob ă în unanimitate. 
 
La punctul 11 al ordinii de zi - Proiect de hotărâre privind acordarea unui mandat 

special împuternicitului Consiliului Local  al Municipiului Hunedoara în Adunarea Generală a 
Acţionarilor la S.C. ECO SID S.R.L. Hunedoara. 

Hotărârea nr.233/2012 se aprob ă cu 15 voturi „pentru” şi 5 voturi „împotriv ă” 
(Rusu Constantin, Vasilescu Tatiana, Costa Mircea, Artean Mircea, Bucale ţ Victor).  

 
La punctul 12 al ordinii de zi - Proiect de hotărâre  privind reorganizarea unităţii locale 

de sprijin constituite pentru acţiunile de luptă împotriva bolilor transmisibile ale animalelor şi a 
zoonozelor. 

Hotărârea nr.234/2012 se aprob ă în unanimitate. 
 

La punctul 13 al ordinii de zi - Proiect de hotărâre privind atribuirea în folosinţă 
gratuită, pe termen limitat,  a imobilului „Centrul de zi Rîndunicii”, situat în Municipiul Hunedoara, 
str. Rîndunicii, nr.1, în favoarea  Centrului de Pedagogie Curativă Hunedoara. 

Hotărârea nr.235/2012 se aprob ă în unanimitate 
 
La punctul 14 al ordinii de zi - Proiect de hotărâre privind aprobarea  dării în folosinţă 

gratuită Episcopiei Ortodoxe Române a Devei şi Hunedoarei Protopopiatul Deva Parohia 
Hunedoara IV Buituri Sfinţii Arhanghel Mihail şi Gavril  a  unui teren aflat în domeniul privat al 
municipiului Hunedoara şi în administrarea Consiliului local al municipiului Hunedoara, pentru 
amenajarea unui cimitir. 

Hotărârea nr.236/2012 se aprob ă în unanimitate. 
 

La punctul 15 al ordinii de zi - Proiect de hotărâre privind aprobarea asocierii 
între Municipiul Hunedoara şi S.C. Eco Sid S.R.L. Hunedoara în vederea organizării şi 
administrării „Oraşului Copiilor”, pe platforma din spatele tribunei oficiale a Stadionului 
Michael Klein Hunedoara, în perioada 01.12.2012 – 28.02.2013. 

Hotărârea nr.237/2012 se aprob ă în unanimitate. 
 
La punctul 16 al ordinii de zi - Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii 

Consiliului Local al Municipiului Hunedoara nr.2/2011 privind constituirea comisiei locale de ordine 
publică a municipiului Hunedoara şi aprobarea Regulamentului de organizare şi funcţionare a 
acesteia. 

Hotărârea nr.238/2012 se aprob ă în unanimitate. 
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La punctul 17 al ordinii de zi - Proiect de hotărâre privind aprobarea achiziţionării de 
către Spitalul Municipal Dr. Al. Simionescu Hunedoara a serviciilor juridice de consultanţă, de 
asistenţă şi/sau de reprezentare. 

Hotărârea nr.239/2012 se aprob ă în unanimitate 
 
 La punctul 18 al ordinii de zi - Proiect de hotărâre privind stabilirea şi sancţionarea 

unor contravenţii pe raza administrativ teritorială a municipiului Hunedoara. 

 Hotărârea nr.240/2012 se aprob ă în unanimitate. 
 

 La punctul 19 al ordinii de zi - Proiect de hotărâre privind aprobarea închirierii spaţiului 
cu destinaţie de sediu, situat în Municipiul Hunedoara, B-dul Libertăţii, nr. 2, bl. 9, parter, înscris în 
CF nr. 833 Hunedoara, în suprafaţă de 69,99 mp, în favoarea Partidului Democrat –Liberal, Biroul 
Permanent Hunedoara. 

 Hotărârea nr.241/2012 se aprob ă în unanimitate. 
 
La punctul 20 al ordinii de zi - Proiect de hotărâre privind aprobarea închirierii spaţiului 

cu destinaţie de sediu, situat în Municipiul Hunedoara, str. C. Brâncuşi, Bloc X2, et. 3, cam. 56, 
înscris în CF nr. 60997 Hunedoara, provenită din conversia pe hârtie a CF nr. 6026, în suprafaţă de 
72 mp, în favoarea Partidului  Naţional Liberal, Organizaţia Municipală Hunedoara. 

 Hotărârea nr.242/2012 se aprob ă în unanimitate. 
 
La punctul 21 al ordinii de zi – Diverse. 

 
 
 
 
 
 
 
 

SECRETAR, 
Aurel Raţă-Bugnariu 

 
 


